
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Άδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Γ. Γιακουµάτου,

σελ.944
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές του ∆ηµοτικού Σχολείου «Εκπαιδευτήρια ∆ιαµαντο-
πούλου», το Γενικό Λύκειο Ελληνογερµανικής Αγωγής και
Ανθυπασπιστές από το Κέντρο Εκπαίδευσης Παλάσκα, σελ.
935, 938, 944

3. Συλλυπητήρια αναφορά στη µνήµη του Α. Γρηγορόπου-
λου, σελ. 934

4. Επί προσωπικού θέµατος, σελ.935, 936, 937
5. Επί του Κανονισµού, σελ. 936

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 923
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών,

σελ.924-932
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της ∆ευ-

τέρας 7 ∆εκεµβρίου 2009, σελ. 933
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Πρωθυπουργό:
i. σχετικά µε την ετοιµότητα των Ελληνικών Αρχών για την

αντιµετώπιση τυχόν επανάληψης επεισοδίων κατά την 6η ∆ε-
κεµβρίου κ.λπ., σελ. 934

ii. σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τους συµβασιούχους του
δηµοσίου, σελ.935

iii. σχετικά µε την ολοκλήρωση του έργου εκτροπής του
Αχελώου κ.λπ., σελ.938

β) Προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής:

i. σχετικά µε τις δηλώσεις της Υπουργού για την ολοκλή-
ρωση των έργων εκτροπής του Αχελώου κ.λπ., σελ.938

ii. σχετικά µε την χρησιµοποίηση ΠΕΤ-ΚΟΚ για καύση από
διάφορα εργοστάσια στη Λάρισα αλλά και στην υπόλοιπη Ελ-
λάδα κ.λπ., σελ.942

γ) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε
την προστασία των καταστηµαταρχών της περιοχής της πλα-
τείας Οµονοίας και Κάνιγγος κ.λπ., σελ.940

δ) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων,
σχετικά µε τον οδικό άξονα Θεσσαλονίκης-Κασανδρείας
κ.λπ., σελ.942

ε) Προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε τις ελλείψεις προσωπικού στις Μονάδες Παίδων
και Νεογνών στα Νοσοκοµεία της Πάτρας κ.λπ., σελ.944

στ) Προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων:

i. σχετικά µε την καταβολή των αγροτικών ενισχύσεων και
αποζηµιώσεων στους αγρότες του Νοµού Ηρακλείου κ.λπ.,
σελ.946

ii. σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων των ροδακι-
νοπαραγωγών Πέλλας και Ηµαθίας κ.λπ., σελ. 947

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί προσωπικού θέµατος:
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ., σελ. 935, 937
ΤΣΙΠΡΑΣ Α., σελ. 936, 937

Β. Επί του Κανονισµού:
ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ Φ., σελ. 936
ΤΣΙΠΡΑΣ Α., σελ. 936

Γ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ Ε.,

σελ. 948
ΒΟΥΓΙΑΣ Σ., σελ. 940, 941
∆ΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ Ι., σελ. 943
ΖΩΗΣ Χ., σελ. 939
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν.,

σελ. 944
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ., σελ. 934
ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ Μ., σελ. 946, 947, 948
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β., σελ. 947
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι., σελ. 943
ΜΠΙΡΜΠΙΛΗ Κ., σελ. 938, 940, 942
ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Μ.,

σελ. 944, 945
ΠΑΓΚΑΛΟΣ Θ., σελ. 934, 935
ΠΛΕΥΡΗΣ Α., σελ. 941
ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ Ι., σελ. 935, 937
ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ Α., σελ. 942
ΤΣΙΑΡΑΣ Κ., σελ. 939
ΤΣΙΠΡΑΣ Α., σελ. 936

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Κ∆’
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Αθήνα, σήµερα στις 4 ∆εκεµβρίου 2009, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.18’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Προέδρου αυτής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΥ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κ. Κωνσταντίνος Καραγκούνης, Βουλευτής Αι-
τωλοακαρνανίας, να ανακοινώσει τις αναφορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Κωνσταντίνο Καρα-
γκούνη, Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία o ∆ήµος Εγνατίας Ιωαννίνων ζητεί
την κατασκευή στη θέση Περιστέρι, εισόδου και εξόδου της
Εγνατίας Οδού κ.λπ..

2) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Σελλών Ιωαννίνων ζητεί
την κατασκευή Σταθµού ∆ιοδίων στον Α/Κ Σελλών.

3) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ, και κ. ΝΙ-
ΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ και Νοµού Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ
ΓΚΙΟΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Εκτελεστική Γραµ-
µατεία του ΠΑΜΕ ζητεί την ανάκληση του πιλοτικού προγράµ-
µατος µε το οποίο επιβάλλεται η δωδεκάωρη ηµερήσια εργασία
για τους πυροσβέστες.

4) Οι Βουλευτές Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ, Β’ Αθη-
νών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ και Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑ-
ΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Συνδικάτο
Οικοδόµων Αθήνας διαµαρτύρεται για τον εντεινόµενο αντικοµ-
µουνισµό µε αφορµή τη συµπλήρωση είκοσι χρόνων από την
πτώση του Τείχους του Βερολίνου.

5) Οι Βουλευτές Β’ Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ
και Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία ο ∆ήµος Νίκαιας Πειραιά ζητεί την άµεση οικονο-
µική του ενίσχυση κ.λπ..

6) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ, Α’ Πει-
ραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΟΦΙΑ
ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Συνδικάτο Οι-
κοδόµων Αθήνας ζητεί την αύξηση του επιδόµατος ανεργίας στα
1.120 ευρώ κ.λπ.

7) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Ηρακλείου Κρήτης ζητεί οι-
κονοµική ενίσχυση για την αποκατάσταση των ζηµιών από θεο-
µηνία στο επαρχιακό οδικό δίκτυο του νοµού.

8) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Παπαδάκης Νίκος, δασολόγος ζητεί
την ανασυγκρότηση της ∆ευτεροβάθµιας Επιτροπής Επιλύσεων
∆ασικών Αµφισβητήσεων Εφετείου Κρήτης.

9) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Επιµελητηριακός Όµιλος Ανάπτυξης
Ελληνικών Νησιών ζητεί τη θέσπιση φορολογικών κινήτρων για
τις ΜΜΕ των νησιωτικών περιοχών.

10) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Φιγαλείας Νοµού Ηλείας
ζητεί οικονοµική ενίσχυση για την αποκατάσταση της βατότητας
της οδού Φιγαλείας έως τα όρια του Νοµού Μεσσηνίας.

11) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων στο Πανεπι-
στηµιακό Γενικό Νοσοκοµείο Λάρισας ζητεί την αποπληρωµή των
δεδουλευµένων υπερωριών των εργαζοµένων του Νοσοκοµείου
αυτού.

12) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Φιγαλείας Νοµού Ηλείας
ζητεί οικονοµική ενίσχυση για την αποκατάσταση του αγροτικού
οδικού δικτύου της περιοχής.

13) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ - ΣΗ-
ΦΟΥΝΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Νε-
φροπαθών Νοµού Εύβοιας υπό Αιµοκάθαρση ή Μεταµόσχευση
ζητεί την πρόσληψη νοσηλευτικού προσωπικού στη Μονάδα Τε-
χνητού Νεφρού του Γενικού Νοσοκοµείου Κύµης.

14) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ - ΣΗ-
ΦΟΥΝΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Ιατρικός Σύλλο-
γος Εύβοιας ζητεί την άµεση πρόσληψη ιατρικού και
νοσηλευτικού προσωπικού στη Μονάδα Τεχνητού Νεφρού του
Νοσοκοµείου Κύµης.

15) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ - ΣΗ-
ΦΟΥΝΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων
και Κηδεµόνων 1ου ∆ηµοτικού Σχολείου Καρύστου ζητεί την
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ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ
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άµεση πρόσληψη παιδιάτρου στο Γενικό Νοσοκοµείο Καρύστου
Εύβοιας.

16) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Αγοραίων ΤΑΧΙ
Νοµού Μεσσηνίας ζητεί την εξαίρεση των ιδιοκτητών επαρχια-
κών Ε∆Χ από τη νοµοθετική ρύθµιση της παραγράφου 8 του άρ-
θρου 17 Ν.3534/2007.

17) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Σχολικών Τροχονό-
µων Νοµού Μεσσηνίας ζητεί τη µετατροπή των συµβάσεων
εργασίας των µελών του σε αορίστου χρόνου κ.λπ..

18) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΕΥΤΥΧΙΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Ναυτικός Όµιλος Χανίων ζητεί την
εκταµίευση των τακτικών επιχορηγήσεων που αφορούν στις επι-
τυχίες των αθλητών του για τα έτη 2002, 2003 και 2004.

19) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΕΥΤΥΧΙΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Καντάνου Χανίων ζητεί τον υλι-
κοτεχνικό εξοπλισµό του Κέντρου Υγείας Καντάνου και την
άµεση τοποθέτηση ειδικευµένου ιατρικού προσωπικού.

20) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Γενική Συνοµοσπονδία Επαγ-
γελµατιών Βιοτεχνών Εµπόρων Ελλάδας ζητεί να µη λειτουργούν
τα καταστήµατα τις Κυριακές

21) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί τη σύγχρονη επανέκ-
δοση των έργων του Νίκου Καζαντζάκη

22) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πρωτοβουλία για την Ηλε-
κτρονική ∆ικαιοσύνη ζητεί την άµεση υλοποίηση της ηλεκτρονι-
κής δικαιοσύνης, σύµφωνα µε το άρθρο 42 του ν.3659/2008.

23) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία οι Ξενοδοχειακές Επιχειρήσεις Creta Hotels
@ Resorts ΑΕ ζητούν την έγκριση ίδρυσης ξενοδοχειακής µονά-
δας στην περιοχή Σταυρός του ∆ήµου Ακρωτηρίου Χανίων και
την υπαγωγή του στις διατάξεις του Αναπτυξιακού νόµου
3299/2004

24) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟ-
ΓΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Συνεται-
ρισµός Βασιλικών Θεσ/νίκης ζητεί να χορηγηθεί στους αγρότες
θερµοκηπιακών καλλιεργειών πετρέλαιο θέρµανσης απαλλαγ-
µένο από τον ειδικό φόρο κατανάλωσης.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 59/20/10/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μουσουρούλη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 6300-9-11-
09 έγγραφο από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη η ακό-
λουθη απάντηση:

924 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2. Στην µε αριθµό 84/20/10/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ. Λε-
βέντη Αθανάσιου δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.ΤΟΥΡ./ΓΡ.ΥΠ./

Κ.Ε./8 -11-09έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρι-
σµού η ακόλουθη απάντηση:

926 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3. Στην µε αριθµό 99/20/10/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Σταϊκούρα Χρήστου δόθηκε µε το υπ αριθµ. ∆6/1106114/9-11-

2009 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών, η ακόλουθη απά-
ντηση:

928 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4. Στην µε αριθµό 105/20/10/2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Κουβέλη Φώτιου - Φανούριου, Τσούκαλη Νικολάου δόθηκε

µε το υπ αριθµ. 631-9-11-09 έγγραφο από τον Υπουργό Προ-
στασίας του Πολίτη η ακόλουθη απάντηση:

930 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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932 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επι-
καίρων ερωτήσεων της ∆ευτέρας 7 ∆εκεµβρίου 2009.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 152/30-11-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Παναγιώτη
Κουρουµπλή προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων, σχετικά µε την ελληνοποίηση των εισαγόµενων κρεάτων
κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 180/1-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αργύριου Ντινόπουλου προς τον
Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τον
φορέα απονοµής κύριας σύνταξης για το προσωπικό του Τα-
µείου Πρόνοιας Εργαζοµένων στα Λιµάνια κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 169/1-12-2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Λιάνας Κανέλλη
προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά
µε την ολοκλήρωση των έργων στον ηλεκτρικό σιδηρόδροµο
(ΗΣΑΠ) κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 170/1-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριου Ροντούλη προς
την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,

σχετικά µε την εκτροπή του Αχελώου κ.λπ.
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-

ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)
1. Η µε αριθµό 148/30-11-2009 επίκαιρη ερώτηση της Βου-

λευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνσταντί-
νας Γιαννακοπούλου προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε την αναστολή λειτουργίας της Μονά-
δας Εντατικής Θεραπείας του νοσοκοµείου Καλαµάτας εν µέσω
πανδηµίας κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 177/1-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σωτηρίου Χατζηγάκη προς την
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
αντιµετώπιση των προβληµάτων από τη µειωµένη παραγωγή
κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 168/1-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Απόστολου Νάνου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε το ιδιοκτησιακό κα-
θεστώς των εκτάσεων στην περιοχή Νηές του ∆ήµου Σούρπης
του Νοµού Μαγνησίας κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 171/1-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη
προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την κα-
τάσταση που επικρατεί στην Ελληνική Αστυνοµία κ.λπ..
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµεθα στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτα θα συζητηθεί η επίκαιρη ερώτηση του Αρχηγού του

Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς
τον Πρωθυπουργό και θα ακολουθήσει η επίκαιρη ερώτηση του
Αρχηγού της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα επίσης προς τον Πρωθυ-
πουργό.

Χθες, στη ∆ιάσκεψη των Προέδρων, ανακοίνωσα ότι ο κύριος
Πρωθυπουργός θα ερχόταν ο ίδιος για να απαντήσει σ’ αυτές τις
δύο ερωτήσεις, αλλά ζητά συγγνώµη γιατί έχει ένα πρόβληµα µε
τη φωνή του, έχει βραχνιάσει. Φαίνεται, µίλησε πολύ στη διάρκεια
της Συνόδου του ΟΑΣΕ, όπου ως γνωστόν συµµετείχαν οι Υπουρ-
γοί Εξωτερικών από πενήντα έξι χώρες.

Γι’ αυτόν το λόγο στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Καρατζαφέρη
θα απαντήσει ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης κ. Θεόδωρος Πά-
γκαλος και στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Τσίπρα θα απαντήσει
ο Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ια-
κυβέρνησης κ. Ραγκούσης.

Θα προταχθεί, λοιπόν, η τέταρτη µε αριθµό 162/12/1-12-2009
επίκαιρη ερώτηση του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη
προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε την ετοιµότητα των Ελληνι-
κών Αρχών για την αντιµετώπιση τυχόν επανάληψης επεισοδίων
κατά την 6 ∆εκεµβρίου κ.λπ..

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Καρατζαφέρη
προς τον Πρωθυπουργό έχει ως εξής:

«Σύµφωνα µε διάφορα δηµοσιεύµατα, εκφράζονται φόβοι για
εκδήλωση επεισοδίων βίας κατά τις διαδηλώσεις που θα λάβουν
χώρα την 6η ∆εκεµβρίου, ηµέρα του θανάτου πέρυσι του αδικο-
χαµένου Αλέξανδρου Γρηγορόπουλου. Πληροφορίες κάνουν
λόγο ακόµα και για προσέλευση αλλοδαπών αντιεξουσιαστών,
µε στόχο την πρόκληση αναταραχής.

Ταυτόχρονα, στην αγορά επικρατεί ανησυχία, διότι –εκτός από
την ανάγκη οικονοµικής ενίσχυσής της- εγείρεται το ερώτηµα για
την ασφάλεια και την οµαλή λειτουργία της.

Ενδεικτική είναι, άλλωστε, η µόλις προ ολίγων ηµερών εξώδικη
δήλωση-πρόσκληση-διαµαρτυρία µεγάλης οµάδας καταστηµα-
ταρχών του κέντρου των Αθηνών, προς τον Υπουργό Προστα-
σίας του Πολίτη, κ. Μιχάλη Χρυσοχοΐδη –µε κοινοποίηση στον
Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας και τους πολιτικούς αρχηγούς- µε την
οποία εκφράζουν την αγωνία τους για πιθανή επανάληψη των
επεισοδίων του περασµένου ∆εκεµβρίου.

Κατόπιν τούτων, ερωτάσθε: Είναι έτοιµη η Κυβέρνηση να απο-
τρέψει τυχόν επανάληψη βίαιων εκδηλώσεων;».

Ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης κ. Θεόδωρος Πάγκαλος έχει
το λόγο για τρία λεπτά.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης):
Κύριε Πρόεδρε, κύριε Πρόεδρε του ΛΑΟΣ, την Κυριακή συµπλη-
ρώνεται ένας χρόνος από την αποτρόπαια, πράγµατι, δολοφο-
νία ενός νέου από ένα όργανο της τάξης, το οποίο προσέφυγε σε
µια πράξη βίας που δεν ήταν εντός των καλώς εννοουµένων κα-
θηκόντων του και προκάλεσε γενική αγανάκτηση, αποδοκιµασία
στην υπηρεσία του και στην οµάδα των εργαζοµένων στην οποία
ανήκει, των υπαλλήλων που έχουν ως κύριο καθήκον τη φρού-
ρηση της τάξης. Και αυτό µας ελύπησε όλους.

Βεβαίως, υπήρξαν γεγονότα που ξέφυγαν από τον έλεγχο.
Υπήρξε σοβαρή οικονοµική ζηµία για τους ανθρώπους που ερ-
γάζονται και έχουν τις επιχειρήσεις τους στο κέντρο της Αθήνας.
Υπήρξε –θα σας διαβεβαιώσω, γιατί και ο ίδιος το είχα διαπι-
στώσει εκείνες τις ηµέρες στο εξωτερικό- ευρύτατη δυσφήµηση
της χώρας, που και αυτή είχε ισχυρές οικονοµικές συνέπειες.

Οι ζηµιές ήταν µεγάλες και µεγάλη είναι και η ευθύνη όσων εκ-
µεταλλεύθηκαν το γεγονός ή αποπειράθηκαν να το εκµεταλλευ-
θούν άµεσα ή έµµεσα για ιδιοτελείς πολιτικούς λόγους.

Η ουσία, όµως, ποια είναι; Η νεολαία αντέδρασε σε µια πρό-
κληση, η οποία ήταν ισχυρή και εξέφρασε την επιθυµία της να

αλλάξει ο τρόπος ζωής της, να αλλάξουν οι συνθήκες, µέσα στις
οποίες οι νέοι αυτοί µεγαλώνουν, να υπάρξουν προοπτικές απα-
σχόλησης, προοπτικές εκπαίδευσης, προοπτικές για ένα καλύ-
τερο αύριο. Αυτό ήταν το γενικότερο κλίµα που οδήγησε
δεκάδες χιλιάδες διαδηλωτές στους δρόµους.

Αυτό από µερικούς απεκλήθη επανάσταση. Εµείς θα πούµε ότι
δεν είµαστε εναντίον του να έχουν οι νέοι επαναστατικά ορά-
µατα. Τα οράµατα όµως αυτά στην εποχή µας πρέπει να µην είναι
η ανατροπή του ισχύοντος και αποδεκτού από τη συντριπτική
πλειοψηφία των συµπολιτών µας κοινωνικού και πολιτικού καθε-
στώτος.

Πρέπει να είναι η κατάκτηση της επιστήµης, της νέας τεχνο-
λογίας, η µεταρρύθµιση της παιδείας, η αλλαγή στις συνθήκες
και στους όρους εργασίας. Πρέπει να είναι, δηλαδή, βαθύτατη,
ουσιαστική, ριζική και ταχύρυθµη κοινωνική µεταρρύθµιση. Αυτή
την κοινωνική µεταρρύθµιση έχει ως στόχο η Κυβέρνησή µας,
την περιλαµβάνει στο πρόγραµµά της και προσπαθεί να την υπη-
ρετήσει µε όλα τα µέσα που διαθέτει. Και σε αυτές τις µεταρ-
ρυθµιστικές προσπάθειες έχει ανάγκη και τη συνδροµή της
νεολαίας, έχει ανάγκη και τη συναίνεση και τη συνεργασία και
την εποικοδοµητική κριτική όλων των δυνάµεων της Αντιπολί-
τευσης.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρόε-

δρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Καρατζαφέρης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Να καταθέσω για άλλη µία φορά τη λύπη
µου και τη συµπάθειά µου στην οικογένεια του αδικοχαµένου παι-
διού, του Αλέξη Γρηγορόπουλου. Να χαιρετήσω τη δήλωση της
µητέρας του, ότι δεν θέλω από κανέναν σπέκουλα για την επέτειο
του θανάτου του παιδιού µου και να πω, κύριε Αντιπρόεδρε, ότι
αφορµή για να γίνει αυτή η ερώτηση είναι µία κραυγή απόγνω-
σης όλων των καταστηµαταρχών της Αθήνας.

Έχει έρθει στον Πρωθυπουργό και έχει έρθει και σε εµένα,
όπως και σε κάποιους άλλους Υπουργούς αυτή η εξώδικη δή-
λωση, πρόσκληση, διαµαρτυρία.

Λένε πολλά οι καταστηµατάρχες. Μιλάνε για την καχεξία της
αγοράς, µιλάνε για το πού είναι τα πράγµατα γι’ αυτούς, µιλάνε
για πιθανά κλεισίµατα και µέσα περιέχουν µία φράση κλειδί που
είναι εξαιρετικά ανησυχητική: «Σας ικετεύουµε να λάβετε όλα τα
ενδεικνυόµενα µέτρα, τα απαραίτητα, για να µπορέσουµε να ζή-
σουµε». Σας ικετεύουµε.

Ακούτε, λοιπόν, πολίτες που προσφέρουν στη χώρα, προσφέ-
ρουν δουλειά σε ανθρώπους, νέους ανθρώπους σαν κι αυτούς
που πέρσι βγήκαν στους δρόµους, προσφέρουν στην οικονοµία,
προσφέρουν µε την εφορία, προσφέρουν ποικιλοτρόπως στο
κράτος και λένε: «Σας ικετεύουµε». Ακριβώς, λοιπόν, την ανά-
δειξη αυτής της προσπάθειας να επιβιώσουν έχει η σηµερινή το-
ποθέτηση.

Κύριε Αντιπρόεδρε, τα περσινά γεγονότα τα θυµόµαστε όλοι.
∆εν µιλάµε για τον ξεσηκωµό των νέων ανθρώπων. Και εµείς
υπήρξαµε νέοι και εµείς ξεσηκωθήκαµε. Τα µαγαζιά δεν τα έκα-
ψαν οι νέοι άνθρωποι. Τα µαγαζιά δεν τα λεηλάτησαν οι εξεγερ-
µένοι νέοι, γιατί αν ήταν έτσι τα πράγµατα, τότε είναι τραγικό για
το ποια νεολαία έχουµε. Ευτυχώς, η νεολαία µας είναι καλή. Και
στην επανάστασή της µέσα και στην εξέγερσή της είναι καλή.

Το θέµα είναι ποιοι τα έκαψαν. Ορδές αντιεξουσιαστών. Και
σήµερα, γράφει όλος ο Τύπος ότι έρχονται στρατοί ολόκληροι
από τη Ρωσία και τη Σερβία, από την Ισπανία, την Ιταλία και τη
Γερµανία. Και είναι καλά εξοπλισµένοι, κύριε Αντιπρόεδρε. Μι-
λάµε για στρατό και είναι πάρα πολλά τα κεφάλαια που διαθέ-
τουν. Πολλά χρήµατα, µεγάλος οπλισµός. Αυτό, λοιπόν, είναι το
ζητούµενο. Ξέρει η ελληνική πολιτεία ποιος χρηµατοδοτεί αυτήν
την κατάσταση; Μιλάµε για χιλιάδες ανθρώπους που έχουν πάρα
πολλά όπλα και έχουν τη δυνατότητα να µετακινούνται από τη
µία άκρη της Ευρώπης στην άλλη.

Ποιος χρηµατοδοτεί; Αυτό είναι το ζητούµενο. Και πόσο καλά
εξοπλισµένοι είναι; Να είσαστε έτοιµοι για πόλεµο. Μιλάµε για
πόλεµο. Αν πέρσι η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας αιφνιδιά-
στηκε και είπε προκειµένου να έχω άλλο αίµα που δεν το αντέχω,
ας καεί το πελεκούδι, τώρα δεν µπορείτε να το πείτε. Πρέπει να
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είσαστε προετοιµασµένοι.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του Προέδρου του ΛΑΟΣ κ. Γεώργιου Καρατζαφέρη)
Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Και έρχοµαι σε ένα άλλο θέµα που θα ήθελα να θίξω. Πιστεύω

ότι έχει γίνει λάθος στη διατύπωση της «ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑΣ» για
τον αξιότιµο Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, γιατί απ’ ό,τι λέει εδώ –αν είναι έτσι τα πράγµατα- δεν µπο-
ρεί να αβαντάρει ένα κόµµα. Είναι αδιανόητο. Και δεν µπορεί,
βεβαίως, να λέει ότι δεν µετανιώσαµε για πέρσι. Εγώ πιστεύω ότι
έχει γίνει κάποιο λάθος στην απόδοση.

Λοιπόν, σε άρθρο του που δηµοσιεύεται σε µία ιστοσελίδα χα-
ρακτηρίζει σπίθα τη δολοφονία του Αλέξανδρου και λέει ότι «το
εύφλεκτο υλικό ήταν τα συσσωρευµένα αδιέξοδα της νέας γε-
νιάς. Αδιέξοδα γνωστά και οµολογηµένα». «Η τεράστια κρίση του
εκπαιδευτικού συστήµατος, το αβέβαιο εργασιακό µέλλον που
στερεί από τους νέους ανθρώπους την προοπτική της ανεξαρ-
τησίας και της ατοµικής ελευθερίας, η σοβαρή οικονοµική κρίση
και η εργασιακή και οικονοµική επισφάλεια».

Εγώ δεν νοµίζω ότι ακριβώς αυτά τα οποία συµβαίνουν, δικαι-
ολογούν το κάψιµο της πόλεως.

Και παρακάτω λέει: «Εξακολουθούµε να µην µετανιώνουµε για
το ∆εκέµβρη».

Είναι δυνατόν να µη µετανιώνετε για το ∆εκέµβρη και γι’ αυτά
που έγιναν, κύριε Πρόεδρε; Κάηκε η µισή Αθήνα. Μικροµάγαζα,
περίπτερα. ∆εν µπορεί να µη µετανιώνετε. Είµαι σίγουρος ότι
έχετε µετανιώσει.

Είναι λάθος η διατύπωση, γιατί αν όλος ο πολιτικός κόσµος
δεν στρατευτούµε απέναντι στους αντιεξουσιαστές και αυτό το
οποίο έρχεται, πολύ φοβούµαι ότι δεν θα µπορούµε να το ελέγ-
ξουµε. Και, όπως γνωρίζετε, προχώλ της ∆ηµοκρατίας είναι οι
αντιεξουσιαστές. Εάν, λοιπόν, έστω και εµµέσως µπορούν να
εκλάβουν αυτοί ότι ένα πολιτικό κόµµα, ένας πολιτικός Αρχηγός
δεν µετανιώνει που έγινε αυτό και το αβαντάρει, πολύ φοβούµαι
ότι θα οδηγηθούµε σε τραγικότερα πράγµατα.

Είµαι σίγουρος, κύριε Πρόεδρε, ότι έχει γίνει λάθος στην από-
δοση στην «ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ» και έχετε µετανιώσει για όλα
αυτά τα οποία έγιναν πέρυσι, όπως όλοι µας πρέπει να έχουµε
µετανιώσει που αφήσαµε να εξελιχθούν τα πράγµατα έτσι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Αντι-
πρόεδρος της Κυβέρνησης, κ. Θεόδωρος Πάγκαλος.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης):
Κύριε Πρόεδρε, είµαι βέβαιος ότι αντιµετωπίζετε και εσείς, όπως
και όλα τα κοινοβουλευτικά κόµµατα, τα γεγονότα που ενδεχό-
µενα µπορεί να σηµειωθούν µε αποφασιστική δηµοκρατική ευαι-
σθησία, που σηµαίνει ότι ο καθένας που µπορεί και θέλει να
εκδηλώσει τα φρονήµατά του είναι ελεύθερος να το πράξει µέσα
στα πλαίσια των νόµων και των διατάξεων του Συντάγµατος που
καθορίζουν τα σχετικά δικαιώµατα των Ελλήνων πολιτών.

Μπορώ να σας πω ότι αυτή η Κυβέρνηση είναι αποφασισµένη
να µην ανεχθεί τη βία και την παρανοµία. ∆εν θα επιτρέψουµε
καταστροφές περιουσιών, δεν θα επιτρέψουµε την κατάλυση
κάθε έννοιας νοµιµότητας, δεν θα επιτρέψουµε την άσκηση βίας
εναντίον άλλων πολιτών που ενδεχοµένως, δεν επιθυµούν να συ-
µπεριληφθούν στις προθέσεις του οποιουδήποτε.

Υπάρχει σχεδιασµός, υπάρχει προετοιµασία. Απέδειξαν οι αρ-
µόδιοι του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη στην Επέτειο του
Πολυτεχνείου ότι και ο εορτασµός µπορεί να γίνει και να γίνει µά-
λιστα µε τρόπο πρωτοφανώς, θα έλεγα, επιβλητικό και ταυτό-
χρονα να περιοριστούν τα επεισόδια στο ελάχιστο δυνατό, κάτω
από µία συνδυασµένη δράση των δυνάµεων της Αστυνοµίας.

∆εν θα ανεχθούµε, λοιπόν, την ανοµία. ∆εν θα ανεχθούµε βαν-
δαλισµούς και καταστροφές. ∆εν θα ανεχθούµε επιθέσεις σε πο-
λίτες και ιδιαίτερα, δεν θα ανεχθούµε επιθέσεις µε φονικά όπλα
σε ένστολους φύλακες της δηµόσιας τάξεως.

Και τέλος, δεν θα ανεχθούµε καµµία παράνοµη ενέργεια που
νοθεύει και εκτρέπει το νόηµα της ηµέρας αυτής που είναι η πε-
ρισυλλογή, η υπεύθυνη αναζήτηση από το σύνολο της κοινωνίας
µέσων και τρόπων για να βρουν διέξοδο οι προθέσεις και οι ανη-

συχίες της νεολαίας χωρίς βία, χωρίς πράξεις που οδηγούν σε
τέτοιου είδους απώλειες, όπως είναι η απώλεια αυτού του παι-
διού.

Να τιµήσουµε τη µνήµη αυτού του παιδιού µε τον πολιτισµό
µας, µε τη δηµοκρατική µας ευαισθησία, µε την ευσυνειδησία
µας, µε την υπευθυνότητά µας. Οι φωνές της ανευθυνότητας, οι
φωνές της καπηλείας θα µείνουν στο περιθώριο. Σας διαβεβαιώ
γι’ αυτό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, θέλω να ενηµερώσω το Σώµα ότι υπήρξε συνεννόηση
για αναβολή της συζητήσεως της επερώτησης του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων, λόγω ανειληµµένων υποχρεώσεών της εκτός
Αθηνών, η οποία θα ήθελε βέβαια να είναι παρούσα στη συζή-
τηση.

Σύµφωνα, λοιπόν, µε την παράγραφο 8, του άρθρου 135 του
Κανονισµού της Βουλής, η συζήτηση θα γίνει την επόµενη εβδο-
µάδα, τη ∆ευτέρα 7 ∆εκεµβρίου. Για το θέµα αυτό υπήρξε οµό-
φωνη απόφαση της ∆ιάσκεψης των Προέδρων χθες.

Επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανα-
κοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολου-
θούν τη συνεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους
χώρους του Μεγάρου της Βουλής, εξήντα πέντε σπουδαστές του
Σχολείου Γενικής Επιµόρφωσης Ανθυπασπιστών της Γ’ σειράς
του 2009 του Κέντρου Εκπαίδευσης Παλάσκα και δύο αξιωµατι-
κοί συνοδοί τους.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ακολουθεί η πέµπτη µε αριθµό 163/13/1.12.2009 επίκαιρη ερώ-
τηση του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα προς τον
Πρωθυπουργό, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τους συµβασιού-
χους του δηµοσίου κ.λπ..

Το κείµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Τσίπρα έχει ως
εξής:

«Οι συµβασιούχοι αποτελούν ένα µεγάλο και σηµαντικό κοµ-
µάτι του προσωπικού στο δηµόσιο τοµέα. Αυτό το κοµµάτι, που
οι εκτιµήσεις το υπολογίζουν στο ένα τρίτο των µονίµων υπαλ-
λήλων, δηλαδή πάνω από εκατό χιλιάδες άτοµα, παραµένει εδώ
και πολλά χρόνια σε οµηρία και εργασιακή ανασφάλεια, ενώ κα-
λύπτει πάγιες και διαρκείς ανάγκες.

Οι πρόσφατες αποφάσεις της Κυβέρνησης οδηγούν δεκάδες
χιλιάδες εργαζόµενους στην ανεργία. Στην αρχή, η Κυβέρνηση
δεσµεύτηκε πως θα γίνουν διαγωνισµοί για προσλήψεις στο δη-
µόσιο. Όµως, οι νέες εξελίξεις και οι πρόσφατες αποφάσεις για
πάγωµα των προσλήψεων στο δηµόσιο από το 2010, έρχονται να
ανατρέψουν τα δεδοµένα στο δηµόσιο τοµέα.

Επειδή οι δηµόσιες υπηρεσίες παραµένουν στο σύνολό τους
υποστελεχωµένες και οι ανάγκες καλύπτονταν µε «STAGE», συµ-
βασιούχους µε ανανεούµενες για πολλά χρόνια συµβάσεις ορι-
σµένου χρόνου και συµβάσεις έργου, ερωτάται ο κύριος
Πρωθυπουργός τα εξής:

Ποια µέτρα σκοπεύει να λάβει ώστε τα ασφαλιστικά ταµεία, οι
δήµοι και οι νοµαρχίες, τα Υπουργεία, οι δασοπυροσβέστες και
άλλες υπηρεσίες να λειτουργήσουν οµαλά χωρίς να δηµιουργη-
θούν προβλήµατα; Πότε θα προκηρυχθούν διαγωνισµοί µέσω
ΑΣΕΠ;

Ποιο είναι το πλήρες σχέδιο της Κυβέρνησης για την απασχό-
ληση, τη στιγµή που η ανεργία λαµβάνει εκρηκτικές διαστάσεις
και τι προτίθεται να κάνει µε τους συµβασιούχους µε ανανεού-
µενες συµβάσεις ορισµένου χρόνου ή έργου, που καλύπτουν πά-
γιες και διαρκείς ανάγκες, ώστε να µη χάσουν την εργασία
τους;».

Ο Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής
∆ιακυβέρνησης κ. Γιάννης Ραγκούσης έχει το λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε Πρόεδρε
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αν και είναι προφανές ότι η ερώτηση έχει κατατεθεί
προς τον Πρωθυπουργό πριν από την κατάθεση από την Κυβέρ-
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νηση του νοµοσχεδίου για την υπαγωγή των προσλήψεων στο
ΑΣΕΠ, εν τούτοις και µε δεδοµένο ότι τα στοιχεία δεν είναι
ακριβή ότι το ένα τρίτο των εργαζοµένων στο δηµόσιο είναι συµ-
βασιούχοι –είναι περίπου όντως εκατό χιλιάδες αλλά έναντι εξα-
κοσίων χιλιάδων, επτακοσίων χιλιάδων, συνολικά εργαζοµένων
στο δηµόσιο- παρ’ όλα αυτά δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι οι
εργαζόµενοι έζησαν τα τελευταία χρόνια πρωτοφανείς καταστά-
σεις ανασφάλειας.

Αυτή η ανασφάλεια προήλθε ως αποτέλεσµα µίας σειράς πο-
λιτικών επιλογών που είχαν στο κέντρο τους την αντίληψη ότι το
κράτος ήταν λάφυρο της προηγούµενης Κυβέρνησης που είχε
στον πυρήνα της, στο κέντρο της, την αντίληψη ότι όλα πρέπει να
υποταχθούν στη λογική της ελεύθερης αγοράς.

Ο Πρωθυπουργός και η Κυβέρνηση, όπως έχει γίνει σαφές και
από τις προγραµµατικές δηλώσεις, είναι αποφασισµένοι να γυ-
ρίσουν σελίδα. Έχουµε εντολή από τους πολίτες να γυρίσουµε
αυτή τη σελίδα, δηλαδή στην πραγµατικότητα και όσον αφορά το
συγκεκριµένο θέµα, να θέσουµε τέλος στην αναξιοκρατία, αλλά
και στην κοµµατική εκµετάλλευση του δικαιώµατος στην εργα-
σία, του πόνου και της αγωνίας εκατοντάδων χιλιάδων συµπολι-
τών µας και κυρίως της νέας γενιάς.

Πιστοί στην τήρηση των προεκλογικών µας δεσµεύσεων προ-
χωρούµε στη λήψη µέτρων για αξιοκρατική στελέχωση των δη-
µοσίων υπηρεσιών, αλλά και στην αξιοποίηση ανθρώπινου
δυναµικού, ώστε να εξοικονοµηθούν πόροι για την προσπάθεια
οικονοµικής ανάπτυξης και ανάκαµψης της χώρας που έχει τόσο
µεγάλη σηµασία, ειδικά στη σηµερινή δηµοσιονοµική συγκυρία.
Στόχος µας δεν είναι άλλος από την αναβάθµιση της ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης, αλλά βεβαίως και της διασφάλισης συνθηκών αξιο-
κρατίας.

Από τα πρώτα µέτρα που έφερε η Κυβέρνηση ήταν η αναµόρ-
φωση του συστήµατος προσλήψεων. Αποφασίσαµε την καθολική
υπαγωγή όλων των φορέων του δηµοσίου στη δικαιοδοσία του
ΑΣΕΠ ή σε αντίστοιχες εξ ολοκλήρου αξιοκρατικές διαδικασίες.
Στόχος µας ήταν από την πρώτη στιγµή να θέσουµε τέλος στο
απαράδεκτο καθεστώς της οµηρίας των συµβασιούχων έργου.
Γι’ αυτό και µε το νοµοσχέδιο που καταθέσαµε, απαγορεύονται
εφ’ εξής οι συµβάσεις έργου για κάλυψη διοικητικών αναγκών,
παρά µόνο βεβαίως αν είναι γνήσιες οι συµβάσεις έργου µε φυ-
σικά πρόσωπα, ύστερα πάντοτε από έγκριση του ΑΣΕΠ και βέ-
βαια πάντοτε µε τη θέσπιση αντικειµενικών κριτηρίων για την
κάλυψη αυτών των θέσεων.

Η δηµοσιονοµική κατάσταση της χώρας ήταν, κύριε Πρόεδρε,
που οδήγησε την Κυβέρνηση στην ανάγκη να «παγώσουν» οι
προσλήψεις για το 2010, πλην βεβαίως αυτών που αφορούν υπη-
ρεσίες κοινωνικού χαρακτήρα και ορισµένες πολύ εντοπισµένες
και στοχευµένες ακόµα εξαιρέσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. Τελειώνω.
Προκειµένου τώρα, βέβαια, να διασφαλιστεί η οµαλή λειτουρ-

γία των υπηρεσιών, πράγµα που όλους µας απασχολεί, προβλέ-
φθηκε η δυνατότητα της παράτασης αυτών των συµβάσεων
έργου που λήγουν ή έληξαν εντός του Νοεµβρίου-∆εκεµβρίου
του 2009, αλλά και του Ιανουαρίου και του Φεβρουαρίου του
2010, µέχρι τον Απρίλιο του 2010.

Παράλληλα, υπάρχει η δυνατότητα κατά τη διάρκεια του έτους
του 2010 να κινηθούν οι διαδικασίες για την πρόσληψη προσω-
πικού ιδιωτικού δικαίου ορισµένου χρόνου.

Και βεβαίως, όλα αυτά υπό τις διατάξεις του νέου νόµου που
υπαγάγει όλες τις προσλήψεις στο ΑΣΕΠ για την αντικατάσταση
των συµβασιούχων έργου.

Η πολιτική µας για την απασχόληση και για το κράτος έχει
σαφές πολιτικό στίγµα. Θεωρούµε, πιστεύουµε και κάνουµε τα
πάντα για να προστατεύσουµε τους εργαζόµενους, αλλά ταυτό-
χρονα και για να σταµατήσουµε την καταπάτηση των δικαιωµά-
των τους. Εργαζόµαστε γι’ αυτό, για να δηµιουργήσουµε
συνθήκες και διαφάνειας, αλλά και απόλυτης αξιοκρατίας. Αυτό
ήταν κάτι που αναλάβαµε ως δέσµευση απέναντι στον ελληνικό
λαό, αυτό είναι κάτι για το οποίο εργαζόµαστε καθηµερινά.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο κ. Αλέ-

ξης Τσίπρας.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κύριε Πρό-
εδρε, αν δεν κάνω λάθος, η ερώτηση προς τον Πρωθυπουργό
δίνει τη δυνατότητα στον ερωτώντα να έχει τέσσερα λεπτά χρόνο
οµιλίας και όχι τρία. ∆εν απαντάει ο Πρωθυπουργός, αλλά νο-
µίζω ότι µε βάση τον Κανονισµό πρέπει να έχουµε τέσσερα
λεπτά.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Τσίπρα, βάσει
του Κανονισµού, τα λεπτά που έχετε στη διάθεσή σας είναι τρία.
Όταν απαντούν οι Υπουργοί, έχετε τρία λεπτά στη διάθεσή σας.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Στον Πρω-
θυπουργό.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Όταν είναι παρών ο κύ-
ριος Πρωθυπουργός, τότε και οι χρόνοι των ερωτώντων...

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Εν πάση πε-
ριπτώσει, κύριε Πρόεδρε, ας µη χάνουµε χρόνο.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Όµως, είµαι υποχρεω-
µένος να κάνω αυτή τη διευκρίνιση, σε σχέση µε το τι ισχύει στον
Κανονισµό.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Εντάξει,
κύριε Πρόεδρε.

Θα ήθελα πολύ σύντοµα να κάνω ένα σχόλιο σε όσα είπε ο κ.
Καρατζαφέρης.

Κατανοώ απολύτως την αγωνία του τις τελευταίες µέρες να
είναι στο φως της δηµοσιότητας και ιδίως τώρα που έχουµε νέο
διαχειριστή στην «πολυκατοικία» και πολλοί Βουλευτές του λο-
ξοκοιτάζουν προς το «ρετιρέ».

Αυτό, όµως, δεν σηµαίνει ότι µπορεί για τόσο σηµαντικά θέ-
µατα να µιλάει στο Κοινοβούλιο µε περίσσεια ανευθυνότητα. Επί-
σης, αυτό δεν σηµαίνει ότι ιδίως σε τόσο σηµαντικά θέµατα
µπορεί να καταφέρεται αβάσιµα και αστήριχτα απέναντι στο Συ-
νασπισµό Ριζοσπαστικής Αριστεράς. Για σοβαρά θέµατα απαι-
τείται σοβαρότητα.

Και έρχοµαι στο θέµα της ερώτησης.
Στην προηγούµενη ερώτηση µιλήσατε για τη βία και τη τρο-

µοκρατία και θέλω να σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι η µεγαλύτερη
βία και τροµοκρατία είναι η τροµοκρατία της ανασφάλιστης ερ-
γασίας, της ανεργίας και της εργασιακής αβεβαιότητας.

Μόλις χθες είδαµε τα στοιχεία του ΟΑΕ∆. Οι εγγεγραµµένοι
άνεργοι είναι πάνω από επτακόσιες δεκαπέντε χιλιάδες -εκατό
χιλιάδες περισσότεροι από ό,τι ήταν το Οκτώβριο- και στις αρχές
του 2010 θα είναι οκτακόσιες χιλιάδες!

Έχω την αίσθηση ότι η Κυβέρνηση σ’ αυτό το τεράστιο θέµα
της ανεργίας και της εργασιακής επισφάλειας πορεύεται δίχως
στρατηγική. Είναι φανερό ότι έχετε επιλέξει δύο πράγµατα. Πρώ-
τον, την άνεργη ανάπτυξη. Οδεύουµε από τον εργασιακό µεσαί-
ωνα της επισφάλειας στη βαρβαρότητα της ανεργίας.

∆εύτερον, επιλέγετε την απαξίωση του δηµόσιου τοµέα και
φοβάµαι ότι πολύ σύντοµα και άλλοι πολύ πιο κρίσιµοι τοµείς της
δηµόσιας σφαίρας θα παραδοθούν στον ιδιωτικό τοµέα.

Η αλήθεια δεν είναι ότι το κάνετε για να πατάξετε το ρουσφέτι
και τις πελατειακές σχέσεις, αλλά για να περιορίσετε τις δαπάνες
στο δηµόσιο τοµέα. Έτσι, όµως, θα περιορίσετε τις δαπάνες;

Άκουσα τον κύριο Υπουργό να λέει ότι το νοµοσχέδιο ήταν ένα
βήµα. Αυτό το νοµοσχέδιο ήταν ένα µισό και ατελές βήµα, το
οποίο έγινε, διότι συνειδητοποιήσατε, κύριε Υπουργέ, ότι οι επι-
λογές σας διαλύουν τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση
των χιλιάδων οργανικών κενών.

Βεβαίως αν δεν το κάνατε, από 1η Ιανουαρίου θα κλείνανε τα
ΚΕΠ και θα διαλύονταν οι δήµοι. Και οι ηµεροµηνίες που δώσατε
-Απρίλης του 2010 και δύο χρόνια για τους δήµους- προφανώς
σχετίζονται µε τις δεσµεύσεις που έχουµε στην Ευρωπαϊκή
Ένωση για πάγωµα των προσλήψεων.

Κύριε Υπουργέ, εγώ θέλω να σας πω ότι είστε αναντίστοιχοι µ’
αυτά που λέγατε προεκλογικά. Στο πρόγραµµά σας που κατα-
θέσατε τρεις µέρες πριν από τις εκλογές, µιλάτε για «ετήσιο πο-
λυµορφικό διαγωνισµό εισαγωγής στο δηµόσιο µε συνδυασµό
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µορίων και γραπτών εξετάσεων». Πού είναι η προκήρυξη αυτών
των διαγωνισµών; Παγώσατε όλους τους διαγωνισµούς.

Βεβαίως, δεν είναι µόνο αυτά που λέγατε πριν από τις εκλογές,
αλλά και αυτά που λέγατε παλαιότερα. Υπάρχει πρόταση νόµου
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς το Νοέµβριο του
2004 που αφορά ρυθµίσεις για τους εργαζόµενους ορισµένου
χρόνου και µέτρα για την αποτροπή καταστρατήγησης των ερ-
γασιακών τους δικαιωµάτων στον ιδιωτικό τοµέα. Πρόκειται για
πρόταση την οποία ψήφισε το ΠΑΣΟΚ.

Και βεβαίως, κύριε Υπουργέ, η δική µας η αίσθηση είναι ότι
αυτό που πρέπει να κάνετε είναι το αυτονόητο, δηλαδή να δώ-
σετε οριστική λύση σε ένα πρόβληµα που ταλανίζει την ελληνική
κοινωνία. Υπάρχουν στρατιές οµήρων συµβασιούχων, οµήρων
από την εποχή που κυβέρνηση ήταν ακόµη το ΠΑΣΟΚ. ∆εν µπο-
ρεί η λύση στο πρόβληµα αυτό να είναι να παραπέµπουµε στις
καλένδες, στους διαγωνισµούς. Προκηρύξτε, λοιπόν, άµεσα δια-
γωνισµούς µέσω ΑΣΕΠ. Υπερασπιστείτε τη δηµόσια σφαίρα, το
δηµόσιο τοµέα και το κοινωνικό έργο.

Και αν επικαλεστείτε το Σύνταγµα στη δευτερολογία σας, έχω
να σας πω ότι το Σύνταγµα δεν το ορίζουµε «α λα καρτ», διότι
γνωρίζετε πολύ καλά ότι υπάρχει και η Απόφαση 18/2006 του
Αρείου Πάγου που εκτιµά πως το Σύνταγµα δεν απαγορεύει τη
µετατροπή σε αορίστου χρόνου των συµβάσεων έργου και ορι-
σµένου χρόνου.

Και σας ενηµερώνω –κάτι το οποίο θα το ξέρετε και εσείς- ότι
λίγες µέρες πριν το Μονοµελές Πρωτοδικείο της Αθήνας δικαί-
ωσε και ζήτησε αποκατάσταση συµβασιούχου εργαζόµενης. Πι-
στεύουµε, λοιπόν, ότι πρέπει να προχωρήσετε µε τόλµη και ότι
δεν µπορείτε να παραπέµπετε στις καλένδες τόσο σοβαρά θέ-
µατα, διότι οι στρατιές των οµήρων συµβασιούχων µας παρακο-
λουθούν και µας κρίνουν όλους και για πριν τις εκλογές και για
αυτά που πράττουµε µετά.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Υπουρ-
γός κ. Γιάννης Ραγκούσης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κατ’ αρχήν, κύριε
Πρόεδρε, µέσα στην απάντησή σας υπήρχε µία φράση, η οποία
είναι όλη µας η πολιτική. Είπατε, για να αντιµετωπίσετε το πρό-
βληµα µε τους συµβασιούχους, προκηρύξτε θέσεις µέσω ΑΣΕΠ.
Μα, αυτή είναι η πολιτική µας! ∆εν διαφωνούµε πουθενά. ∆εν
διαφωνείτε πουθενά. Αφού αυτή είναι η πρότασή σας για την
αντιµετώπιση του προβλήµατος που υπάρχει µε τους συµβασι-
ούχους έργου, τότε συµφωνείτε απόλυτα µε αυτό που πάµε να
κάνουµε.

∆εύτερον, καταλήξατε σε µια σειρά από συµπεράσµατα τα
οποία προκαλούν εντύπωση, διότι δεν στηρίζονται στα πραγµα-
τικά δεδοµένα, τα οποία –ευχαρίστως- αν µας είχατε κάνει µια
ερώτηση, να τα είχαµε θέσει υπ’ όψιν σας.

Είπατε ότι τέλος του χρόνου, αρχές του επόµενου καταρρέ-
ουν οι δήµοι και κλείνουν τα ΚΕΠ. ∆εν είναι ακριβές αυτό, κύριε
Πρόεδρε! Από τα χίλια εξήντα τέσσερα περίπου ΚΕΠ αυτή τη
στιγµή πρόβληµα µε συµβασιούχους, των οποίων οι συµβάσεις
λήγουν, αντιµετωπίζουν περίπου είκοσι σε όλη τη χώρα. Και η
ρύθµιση που φέραµε ουσιαστικά ένα τέτοιο πρόβληµα τέτοιου
µεγέθους πάει να αντιµετωπίσει. Και όπως καταλαβαίνετε, καµ-
µία σχέση δεν έχουν τα είκοσι ΚΕΠ µε τα χίλια εξήντα τέσσερα
και πολύ περισσότερο να µπορεί από εκεί να προκύπτει το συ-
µπέρασµα ότι καταρρέουν τα ΚΕΠ ή καταρρέουν οι δήµοι. Ούτε
τα ΚΕΠ καταρρέουν ούτε οι δήµοι καταρρέουν!

Πιστεύουµε, πραγµατικά, ότι υπάρχουν ορισµένα ερωτήµατα,
που πιστεύουµε βαθιά ότι πρέπει ο καθένας από εµάς να απα-
ντήσει. Είναι πολύ συγκεκριµένα.

Είναι θετικό ή αρνητικό ότι σταµατάει το «πολιτικό δουλεµπό-
ριο» ελπίδας στις νέες γενιές. Γιατί περί αυτού πρόκειται.

Είναι θετικό ή αρνητικό ότι καταργούµε τις σάπιες και ψευδε-
πίγραφες συµβάσεις έργου, που µέχρι τώρα στην πραγµατικό-
τητα τι έκαναν; Καταπατούσαν εργασιακά δικαιώµατα νέων
ανθρώπων.

Είναι θετικό ή αρνητικό ότι θεσµοθετούµε την ισότιµη µετα-
χείριση αυτών που εργάζονται στο δηµόσιο τοµέα µε τα εκατοµ-
µύρια των ανθρώπων που εργάζονται στον ιδιωτικό τοµέα, κύριε

Πρόεδρε. Γιατί περί αυτού πρόκειται.
Είναι θετικό ή αρνητικό ότι για πρώτη φορά κυβέρνηση από το

1974 απεµπολεί το κακώς, βεβαίως, για µας εννοούµενο δικαί-
ωµά της να αντιµετωπίσει το κράτος ως λάφυρό της;

Είναι θετικό ή αρνητικό ότι εισάγουµε, εγκαθιστούµε και απλώ-
νουµε σε όλο το δηµόσιο τοµέα διαδικασίες αξιοκρατίας, από-
λυτης διαφάνειας, ισονοµίας και ισοπολιτείας για όλους τους
πολίτες ανεξαιρέτως;

Είναι θετικό ή αρνητικό, αγαπητέ κύριε Πρόεδρε, ότι έχουµε
βάλει στόχο να υπηρετήσουµε την αξιοκρατία, αλλά και τα δι-
καιώµατα των εργαζοµένων, ταυτόχρονα µε την περιφρούρηση
της οµαλής και εύρυθµης λειτουργίας των υπηρεσιών;

Υπάρχουν όλα αυτά τα ερωτήµατα, αλλά υπάρχει και ένα ερώ-
τηµα για όλες τις πολιτικές δυνάµεις, µεταξύ των οποίων και η
δική σας, που πράγµατι αγωνίζονται για την υπεράσπιση των δι-
καιωµάτων των εργαζοµένων και πράγµατι πορεύονται µε γνώ-
µονα αρχές προοδευτικές, ισονοµίας, ισοπολιτείας και
αξιοκρατίας. Το ερώτηµα είναι αυτές τις πολιτικές τις στηρίζει ή
δεν τις στηρίζει; Όµως, αυτή είναι µια ερώτηση προς εσάς που
µόνο εσείς µπορείτε να απαντήσετε.

Ευχαριστούµε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, θέλω το λόγο επί προσω-
πικού, για να απαντήσω στις ύβρεις του κ. Τσίπρα.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Καρατζαφέρη,
έχω την αίσθηση ότι δεν υπάρχει προσωπικό, αλλά θα σας δώσω
το λόγο για δύο λεπτά. Βέβαια, προσωπικό θέµα δεν διαπιστώνω
να υπάρχει.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Ο κ. Τσίπρας µίλησε για ανευθυνότητα.

Κύριε Τσίπρα, αν υπάρχει κάποιος ανεύθυνος είναι η «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΟΤΥΠΙΑ». Αναγνώστης της «ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑΣ» είµαι.
Ουδέν σχόλιο προσέθεσα. Τα παράπονά σας, λοιπόν, στην
«ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ», η οποία σας περιποιείται.

Όσον αφορά την Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΛΑΟΣ, είναι η
µόνη αµιγής και γι’ αυτό είναι όλη παρούσα. Εσείς, εξαιρέσει της
κυρίας, είστε σαν την καλαµιά στον κάµπο σήµερα! Αυτό να το
ξεκαθαρίσουµε.

Όσον αφορά τώρα την «πολυκατοικία», η «πολυκατοικία» της
∆εξιάς δεν έχει κόκκινο φωτάκι απ’ έξω!

Τώρα για σας, για το αν µετανιώνετε ή δεν µετανιώνετε, θα
έλεγα µόνο τούτο: Λίγη τσίπα, κύριε Τσίπρα!

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης καταθέτει για τα Πρακτικά
το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο
του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κύριε Πρό-
εδρε, µου επιτρέπετε;

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Βλέπετε ότι τώρα έχετε
προκαλέσει ένα διάλογο εκτός Κανονισµού. Θα δώσω, όµως, το
λόγο και στον κ. Τσίπρα για δύο λεπτά.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κύριε Κα-
ρατζαφέρη, νοµίζω ότι µε τη σηµερινή σας τοποθέτηση ρίχνετε
πάρα πολύ το επίπεδο της συζήτησης εντός της Αιθούσης του
Κοινοβουλίου. Θα σας παρακαλούσα να ανακαλέσετε διότι αυτό
το επίπεδο διαλόγου και συζήτησης δεν τιµά εσάς που έχετε κοι-
νοβουλευτική εµπειρία. Εγώ δεν έχω κοινοβουλευτική εµπειρία
όµως νοµίζω ότι εσείς έχετε την ευθύνη να διατηρήσετε το επί-
πεδο της συζήτησης. Το να αντιδικεί κανείς πολιτικά ή να κατα-
φέρεται µε πολιτικό τρόπο απέναντι σε απόψεις και θέσεις είναι
θεµιτό. Το να µιλάτε µ’ αυτό τον τρόπο αναδεικνύει αυτό που
είπα πιο πριν, ότι τούτες τις µέρες έχετε ένα πολύ µεγάλο άγχος
να προσεγγίσετε τα φώτα της δηµοσιότητας πάνω σας. Νοµίζω
ότι δεν το κάνετε µε το σωστό τρόπο.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, θα ήθελα να κάνω γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προη-
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γουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βου-
λής, δεκατέσσερις µαθητές του ιδιωτικού δηµοτικού σχολείου
«Εκπαιδευτήρια ∆ιαµαντοπούλου» και ένας εκπαιδευτικός συνο-
δός τους.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η µε αριθµό 145/11/25-11-2009
δεύτερη επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Χρήστου Ζώη προς τον Πρωθυπουργό σχε-
τικά µε την ολοκλήρωση του έργου εκτροπής του Αχελώου κ.λπ.
και η µε αριθµό 178/1-12-2009 δεύτερη επίκαιρη ερώτηση δευ-
τέρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνστα-
ντίνου Τσιάρα προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής σχετικά µε τις δηλώσεις της Υπουργού για
την ολοκλήρωση των έργων εκτροπής του Αχελώου κ.λπ. ανα-
φέρονται στο ίδιο θέµα και θα συζητηθούν ταυτόχρονα χωρίς να
επηρεάζουν τα δικαιώµατα των οµιλητών ως προς το χρόνο οµι-
λίας τους σύµφωνα µε το άρθρο 130 παράγραφος 4 του Κανο-
νισµού της Βουλής.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Αυτό τι σηµαίνει;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σηµαίνει, κύριε Ζώη, ότι

θα έχετε τρία λεπτά κι εσείς και ο κ. Τσιάρας επίσης και η κυρία
Υπουργός θα έχει το διπλάσιο χρόνο.

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Ζώη έχει ως εξής:
«Η σηµασία και η αξία του έργου της µερικής εκτροπής του

άνω ρου του Αχελώου τόσο για το περιβάλλον όσο και για την οι-
κονοµία της περιφέρειας της Θεσσαλίας έχουν µνηµονευτεί κατ’
επανάληψη.

Μόλις πρόσφατα ο Υπουργός Υποδοµών απαντώντας σε σχε-
τική ερώτηση τάχθηκε υπέρ της ολοκλήρωσης του έργου την
προσεχή τριετία.

Και όµως η Υπουργός Περιβάλλοντος µετά την παρέµβασή της
στο Συµβούλιο της Επικρατείας όπου και ανακοίνωσε την επα-
νεξέταση του έργου, έθεσε υπό αίρεση την ολοκλήρωσή του. Ση-
µειώνεται ότι είναι η πρώτη φορά που µέλος της Ελληνικής
Κυβέρνησης µε την παρέµβασή του ανοίγει το δρόµο για την
ακύρωση ενός έργου στο οποίο έχουν επενδυθεί πόροι αλλά και
οι ελπίδες των Θεσσαλών για την προοπτική του τόπου τους.

Επειδή εύλογα δηµιουργείται σύγχυση από τη διαφορετικό-
τητα και τη διάσταση των Υπουργών σας για ένα τόσο σοβαρό
έργο περιβαλλοντικής, ενεργειακής και οικονοµικής σηµασίας.

Επειδή κατά την προεκλογική περίοδο και παρά τις φήµες για
αρνητική τοποθέτησή σας σχετικά µε την ολοκλήρωση του έργου
σπεύσατε να καθησυχάσετε τον κόσµο και τους παράγοντες της
Περιφέρειας Θεσσαλίας,

Ερωτάσθε, κύριε Πρωθυπουργέ ποιες ακριβώς είναι οι προ-
θέσεις σας, εάν δεσµεύεστε για την ολοκλήρωση του έργου, µε
ποιο χρονοδιάγραµµα και πώς τοποθετείστε έναντι της παρέµ-
βασης της Υπουργού σας κατά του έργου ενώπιον του ΣτΕ;»

Η επίκαιρη ερώτηση του κ.υρίου Τσιάρα για το ίδιο θέµα έχει
ως εξής:

«Οι τελευταίες δηλώσεις της Υπουργού Περιβάλλοντος κ.
Μπιρµπίλη για την πορεία των έργων της µερικής εκτροπής του
άνω ρου του Αχελώου γέµισαν µε ανησυχία τους κατοίκους της
Θεσσαλίας. Η Υπουργός φάνηκε πως κρύβεται πίσω από τις δι-
καστικές διαδικασίες αποφεύγοντας να πάρει σαφή θέση για την
τύχη της εκτροπής. Από την άλλη το ΥΠΕΧΩ∆Ε µε υπόµνηµά του
προς το ΣτΕ υπερθεµατίζει υπέρ της συνέχισης του έργου και
δίνει ορίζοντα υλοποίησης την επόµενη τριετία. Οι δηλώσεις της
Υπουργού πως η εκτροπή θα προχωρήσει µόνο αν προηγουµέ-
νως εξαντληθούν όλες οι εναλλακτικές για την κάλυψη των ανα-
γκών της Θεσσαλίας από ίδιους υδατικούς πόρους ανατρέπουν
µια πολιτική τριών δεκαετιών υπέρ της αναγκαιότητας του έργου
και αποδεικνύουν τη διάσταση απόψεων που επικρατεί ανάµεσα
στα µέλη της Κυβέρνησης και την έλλειψη ολοκληρωµένου σχε-
διασµού. Άσχετα µε τις δικαστικές εξελίξεις η Κυβέρνηση θα
πρέπει να καταλήξει αν τελικά έχει την απαραίτητη πολιτική βού-
ληση για να προχωρήσει στην ολοκλήρωση των έργων εκτρο-
πής.

Κατόπιν τούτων ερωτάται η Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής:

1. Τι εννοεί µε τη δήλωσή της ότι η εκτροπή θα επανεξεταστεί
και θα προχωρήσει µόνο αν προηγουµένως εξαντληθούν όλες οι
εναλλακτικές για την κάλυψη των αναγκών της Θεσσαλίας από
ίδιους υδατικούς πόρους και ποιες είναι οι πραγµατικές προθέ-
σεις του Υπουργείου για την ολοκλήρωση του έργου;

2. Τι θα γίνει µε τη συνέχιση των εργασιών υλοποίησης του
έργου έως ότου περαιωθεί η εκδίκαση της υπόθεσης στο ΣτΕ;»

Το λόγο έχει η Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής κ. Κωνσταντίνα Μπιρµπίλη.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΜΠΙΡΜΠΙΛΗ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κυρίες και κύριοι Βουλευ-
τές, η ικανοποίηση των υδατικών αναγκών της Περιφέρειας της
Θεσσαλίας και η στήριξη µίας βιώσιµης αγροτικής παραγωγής
αποτελούν προτεραιότητα για την Κυβέρνηση.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Οι προθέσεις µας προφανώς και είναι να καλύψουµε τις ανά-
γκες της Θεσσαλίας σε νερό. Ο κάµπος θα έχει νερό και αυτό
είναι εγγύηση της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ. Είναι αυτονόητο
αυτό, όχι µόνο για την περιοχή της Θεσσαλίας, αλλά και για όλες
τις περιοχές της Ελλάδας. Εποµένως, υπάρχει πολιτική συµφω-
νία από όλους σ’ αυτήν την Αίθουσα και προφανώς και από την
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

Για την επίτευξη του σηµαντικού αυτού στόχου απαιτείται µία
ολοκληρωµένη προσέγγιση µε µελέτες και µέτρα βασισµένα
στην οδηγία της Ευρωπαϊκής Ένωσης -µία ολοκληρωµένη προ-
σέγγιση που ποτέ δεν έχει γίνει µέχρι τώρα- η οποία έχει µετα-
βάλει τα πράγµατα. Τα µέτρα αυτά και οι µελέτες περιλαµβάνουν
την ολοκληρωµένη υδατική διαχείριση των υδάτινων πόρων της
περιοχής.

Είναι γεγονός που πρέπει να αναγνωρισθεί ότι µε την µέχρι
τώρα προσέγγιση έµφαση δόθηκε στη µελέτη της εκτροπής,
χωρίς προηγουµένως ή έστω παράλληλα να έχουν διερευνηθεί
τα ζητήµατα που αφορούν στην επακριβή εκτίµηση της ζήτησης,
στην κατάλληλη διαχείρισή της και τις δυνατότητες αξιοποίησης
όλων των υδατικών αποθεµάτων της περιφέρειας.

Ο ισχυρισµός ότι το Υπουργείο Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής ανοίγει από µόνο του το δρόµο για ακύρωση
του έργου, είναι αβάσιµος, δεδοµένων των παραπάνω αδυνα-
µιών που σας ανέφερα, της αδράνειας που υπήρχε, ιδιαίτερα τα
τελευταία πέντε χρόνια επί κυβερνήσεων Νέας ∆ηµοκρατίας,
όπου και η ευρωπαϊκή νοµοθεσία έγινε νόµος του ελληνικού κρά-
τους, αλλά και της δικαστικής εµπλοκής.

Αντίθετα, το Υπουργείο αναγνωρίζοντας τη σηµασία που έχει
για τους κατοίκους της Θεσσαλίας η ικανοποίηση των υδατικών
τους αναγκών, µε τη δράση του θα συµβάλλει µε όλες του τις
δυνάµεις στην άρση αυτού του αδιεξόδου. Με την εκπόνηση των
σχεδίων διαχείρισης, την έναρξη των οποίων ήδη επεξεργαζό-
µαστε, θα επιτευχθεί αναγκαία ολοκληρωµένη προσέγγιση, η
οποία θα επιτρέψει την υλοποίηση όλων των µέτρων και έργων
που θα οδηγήσουν στη σύννοµη, συναινετική και περιβαλλοντικά
αποδεκτή οριστική λύση του χρόνιου αυτού προβλήµατος στο
ταχύτερο δυνατό χρονικό διάστηµα.

Στόχος µας είναι αποκλειστικά και µόνο η ικανοποίηση των
υδατικών αναγκών της Θεσσαλίας. Με την άµεση εκπόνηση σχε-
δίων διαχείρισης που επεξεργαζόµαστε µε ταχύτατους ρυθµούς,
θα επιτευχθεί η αναγκαία ολοκληρωµένη προσέγγιση, η οποία
θα επιτρέψει την υλοποίηση όλων των αποτελεσµατικών µέτρων
και έργων. Γιατί µόνο έτσι είµαστε υπεύθυνοι απέναντι στο µε-
γάλο αυτό πρόβληµα.

Η δικαστική εµπλοκή δηµιουργείται γιατί δεν έγιναν τα διαχει-
ριστικά σχέδια, όπως όφειλε να κάνει η κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας. Η σηµερινή κατάσταση στον κάµπο οφείλεται σ’
αυτήν ακριβώς την αδράνεια. Αν είχαν γίνει τα διαχειριστικά σχέ-
δια, όπως όφειλαν, δεν θα συζητούσαµε σήµερα αυτό το θέµα
και αυτό σηµαίνει ότι έχετε πολύ µεγάλη ευθύνη απέναντι στους
αγρότες. Σας θυµίζω ότι για την ολοκλήρωση του έργου εκκρε-
µεί απόφαση του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν είµαστε διατεθειµένοι, συ-
νεχίζοντας την πολιτική «στρουθοκαµήλου» της προηγούµενης
κυβέρνησης, να καταδικάσουµε τη Θεσσαλία µε µία πολιτική
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αδράνειας και αδιαφορίας. Όπως τόνισε και ο Πρωθυπουργός
προεκλογικά, δεν θα επιτρέψουµε να γίνει ο Θεσσαλικός Κάµπος
Σαχάρα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Βουλευτής κ. Χρήστος

Ζώης έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, πρέπει να επισηµάνω ότι η επίκαιρη ερώτησή

µου υποβλήθηκε στον κύριο Πρωθυπουργό για έναν και µόνο
λόγο. ∆ιότι εδώ, σε αυτήν την Αίθουσα, µόλις πριν από δύο εβδο-
µάδες ο κ. Ρέππας, αρµόδιος Υπουργός για τα έργα και τις υπο-
δοµές, δεσµεύθηκε ότι το έργο εκτροπής –ολοκλήρωσης για να
ακριβολογώ- του Αχελώου θα είχε ολοκληρωθεί την προσεχή
τριετία. Ήρθε, όµως, η παρέµβαση του αρµοδίου Υπουργού και
προσωπικώς της κυρίας Υπουργού πριν από δέκα ηµέρες στο
Συµβούλιο της Επικρατείας, όπου και συζητείτο η υπόθεση, για
να αναδείξει τις διαφωνίες και τις διαµετρικά αντίθετες απόψεις.

Κατά τη γνώµη µου, έπρεπε η απάντηση να δοθεί από τον
κύριο Πρωθυπουργό.

Και αυτό δεν είναι τυπικό θέµα που θέτω σήµερα, κύριε Πρό-
εδρε. Αντιλαµβάνοµαι την αδυναµία του κυρίου Πρωθυπουργού
να παραστεί στη σηµερινή συνεδρίαση, όµως αυτή η απάντηση
έπρεπε να δοθεί από τον κύριο Πρωθυπουργό, γιατί ο Πρωθυ-
πουργός αίρει τις παρεξηγήσεις και τις διαστάσεις απόψεων των
µελών του Υπουργικού Συµβουλίου.

Όταν εγώ βλέπω ότι σήµερα αντί του κυρίου Πρωθυπουργού
δεν επιλέγεται να σταλεί για να απαντήσει ο κ. Ρέππας, έρχεται
η κ. Μπιρµπίλη, για µένα είναι προφανές πού κλείνει πλέον η Κυ-
βέρνηση.

Ποιο είναι το βάρος, το οποίο επωµίζεται ο κύριος Πρωθυ-
πουργός µε αυτή τη σηµειολογική κίνηση, να µου απαντήσει η κ.
Μπιρµπίλη σε µία υπόθεση που δηµιουργήθηκε µετά τη δική της
παρέµβαση και προφανώς –είναι προφανές στα µάτια όλων µας-
δηµιουργεί µια διάσταση απόψεων µελών του Υπουργικού Συµ-
βουλίου για ένα τόσο µεγάλο έργο, όπως το έργο του Αχελώου.
Αυτό το σηµειώνω -κρατήστε το. Θεωρώ ότι δεν είναι άνευ αξίας
το ότι µου απαντάει η κυρία Υπουργός και όχι ο κ. Ρέππας, ή ο
κύριος Πρωθυπουργός, ή έστω ο Αντιπρόεδρος της Κυβερνή-
σεως και είναι κάτι το οποίο µου επιτρέπει να επανέλθω και θα
επανέλθω.

Επί της ουσίας τώρα, κυρία Υπουργέ, και σήµερα, παρά το γε-
γονός ότι είχατε έξι λεπτά στη διάθεσή σας να απαντήσετε και να
δώσετε σαφείς απαντήσεις, δυστυχώς αποφύγατε να το κάνετε.
Πιστεύω ότι αυτό αποφύγατε να το κάνετε εκ πεποιθήσεως.
Είστε, εναντίον του έργου του Αχελώου. ∆εν έχετε εκφραστεί
ούτε µια φορά θετικά δηµόσια υπέρ ενός έργου, το οποίο είναι
απαραίτητο, αναγκαίο, για την προοπτική µιας ολόκληρης περι-
φέρειας, ενός έργου το οποίο έχει µεγάλη σηµασία για το ίδιο
το περιβάλλον της Θεσσαλίας. ∆εν είναι µόνο οικονοµικής και
ενεργειακής αξίας, είναι και περιβαλλοντικής αξίας. Γνωρίζετε
ότι υπάρχουν απόψεις, ότι υπάρχουν στοιχεία, ότι υπάρχουν και
µελέτες. Βεβαίως δεν υπάρχουν διαχειριστικές µελέτες και σπεύ-
σατε να πείτε ότι η ευθύνη είναι της προηγούµενης κυβέρνησης.
Από το 2000 είναι η οδηγία για τη διαχείριση των υδάτων και
έπρεπε η προηγούµενη κυβέρνηση να έρθει για να κάνει νόµο
στη Βουλή. Και µας εγκαλείτε. Γιατί; ∆ιότι δεν ανταποκριθήκαµε
µε την ταχύτητα που εσείς δεν επιδείξατε το 2000 ως το 2004;
Νόµος βεβαίως υπάρχει σήµερα και µακάρι αυτή η προηγού-
µενη µάλλον κυβέρνηση να είχε στη διάθεσή της ακόµα δύο χρό-
νια για να παραδώσει και τις διαχειριστικές µελέτες και να
ολοκληρώσει και το έργο, το οποίο κινδυνεύει σήµερα εξαιτίας
της κακής συγκυρίας -και για το έργο και για τη Θεσσαλία- ότι
είστε εσείς Υπουργός -και λυπάµαι που είµαι τόσο σκληρός απέ-
ναντί σας- γιατί και σήµερα δεν είπατε µια λέξη συµπάθειας για
ένα έργο, µια λέξη συµπάθειας, την οποία είπε ο κ. Ρέππας. Ο κ.
Ρέππας είπε προφανώς ότι θα προχωρήσουµε σε µελέτες δια-
χειριστικές, αλλά ταυτόχρονα θα προχωρήσει και το έργο. Εσείς
τι µας λέτε; Θα σταµατήσουν όλα και πείτε µας σήµερα, αν δεν
καταλάβαµε καλά: Θα προχωρήσει ένα µέτρο αυτό το έργο µέχρι
να ολοκληρωθούν αυτές οι περίφηµες διαχειριστικές µελέτες;
Λυπάµαι πάρα πολύ, διότι σήµερα και µε την τοποθέτησή σας

δηµιουργείτε ένα προηγούµενο κακό, δηµιουργείτε ένα πρό-
βληµα, το οποίο θα βρούµε µπροστά µας –φοβάµαι ότι ήδη το
έχουµε βρει µπροστά µας- και περιµένω, κυρία Υπουργέ…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, κύριε συ-
νάδελφε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. Αν έχετε στον
χαρτοφύλακά σας το υπόµνηµα, το οποίο συµπληρωµατικά θα
καταθέσετε σήµερα όπως έχει ζητηθεί να καταθέσετε στο Συµ-
βούλιο της Επικρατείας στις 4 ∆εκεµβρίου, παρακαλώ πολύ να
δοθεί στα Πρακτικά, για να το έχουµε και εµείς υπ’ όψιν µας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Βουλευτής της Νέας

∆ηµοκρατίας του Νοµού Καρδίτσας κ. Κωνσταντίνος Τσιάρας
έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η προηγούµενη απάντηση της κυρίας Υπουργού κατέδειξε σε

όλους µας σε αυτήν την Αίθουσα ποια είναι η πραγµατική πρό-
θεση της Κυβέρνησης για τη συνέχιση του έργου. Και το λέω,
γιατί, τόσο εγώ, όσο και ο προλαλήσας συνάδελφος -φαντάζοµαι
και αρκετοί συνάδελφοι που κατάγονται από την Θεσσαλία και ας
είναι σ’ άλλες πτέρυγες της Βουλής, σε άλλες παρατάξεις, έχουν
εκφράσει τη σοβαρή αγωνία τους για τη συνέχιση ενός έργου-
θεωρούµε ότι θα αλλάξει την τροπή, θα αλλάξει, αν θέλετε, την
πορεία σε όλο το Θεσσαλικό Κάµπο. Και δεν θα γίνει αυτό µέσα
από µια πραγµατική ανάγκη εµπλουτισµού των υδάτων, κυρίως
για τις αγροτικές καλλιέργειες, αλλά γιατί, όπως ακούστηκε νω-
ρίτερα, µιλάµε για ένα έργο, το οποίο έχει µια καθαρή προο-
πτική «πράσινης» ανάπτυξης, αυτή για την οποία µιλάτε όλοι
εσείς, κυρία Υπουργέ, και όλοι οι κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ.

Προφανώς σε µια µικρή τοποθέτησή µου δεν θα είχα τη δυνα-
τότητα να αναλύσω όλα αυτά. Ήθελα όµως να σας πω το εξής.
Μήπως θυµάστε, κυρία Υπουργέ, πότε ξεκίνησε το έργο; ∆εν
είναι απλά µια συζήτηση τριάντα και πλέον χρόνων. Το έργο ξε-
κίνησε το 1996 µε κύρωση από κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µέσα σε
αυτόν τον χώρο, στο ελληνικό κοινοβούλιο και υπήρχαν δεσµεύ-
σεις ότι θα ολοκληρωθούν σταδιακά οι διάφορες φάσεις του
έργου το 2000 και το 2001 και φυσικά αναφέροµαι στο Φράγµα
της Συκιάς και στη Σήραγγα της Εκτροπής και βεβαίως όλα αυτά
έχουν να κάνουν µε αναφορές προηγούµενων δικών σας συνα-
δέλφων, οι οποίοι κάθονταν ακριβώς στα ίδια έδρανα.

Κύριοι συνάδελφοι –βεβαίως δεν είναι δόκιµο να απευθύνοµαι
σε συναδέλφους µέσα από µία επίκαιρη ερώτηση- φαντάζοµαι
ότι αντιλαµβάνεστε πως εδώ έχουµε να κάνουµε µε µία πραγµα-
τική ανακολουθία της δικής σας παράταξης. Και κάποια στιγµή
πρέπει να γίνουµε σοβαροί!

Εδώ δεν µιλάµε για το αν πρέπει η πολιτική εξουσία ή η πολι-
τική βούληση γενικότερα, να υποτάσσεται στην οποιαδήποτε δι-
καστική επιλογή.

Κυρία Υπουργέ, κρύβεστε πίσω από µία δικαστική επιλογή. ∆εν
είναι θέση πολιτική αυτό. Η πολιτική ουσιαστικά πρέπει να εκ-
φράζεται µέσα από τη δική της βούληση. Αυτή είναι η διαφορά
στην προσέγγιση που µπορεί να υπάρχει απέναντι σε τόσο µε-
γάλα ζητήµατα.

Και το λέω αυτό, γιατί ο ίδιος ο σηµερινός Πρωθυπουργός,
αφού εν πάση περιπτώσει είχε αφήσει «θολά νερά» κατά την προ-
εκλογική περίοδο, ερωτηθείς σχετικά µε τις προθέσεις του για
την ολοκλήρωση του έργου της εκτροπής –της µερικής εκτρο-
πής, για να λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους- του άνω ρου
του Αχελώου –για να µην, εν πάση περιπτώσει, δηµιουργούµε
διαφορετικές εντυπώσεις- σαφέστατα σε δήλωσή του προεκλο-
γικά είπε ότι θα µεταφερθεί νερό από τον Αχελώο όσο χρειάζε-
ται ώστε να µην υπάρχει κανένα απολύτως πρόβληµα στη
Θεσσαλική πεδιάδα.

Ξεκαθαρίστε τη θέση σας. Υπάρχει σοβαρή αγωνία και σοβαρή
αµφισβήτηση από όλο τον κόσµο της Θεσσαλίας. Και λυπάµαι
πάρα πολύ, διότι αυτό στην πραγµατικότητα λειτουργεί ως µία
σοβαρή αδυναµία της δική σας πολιτική να είστε συνεπείς απέ-
ναντι σε προεκλογικές σας δεσµεύσεις.

∆εν νοµίζω ότι χρειάζονται φανατισµοί. Ξέρω ότι υπάρχουν
διαφορετικές απόψεις κυρίως από την πλευρά της Αιτωλοακαρ-
νανίας. Εδώ, όµως, µιλάµε για ένα έργο το οποίο είναι δροµολο-
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γηµένο για τρεις και πλέον δεκαετίες. Για την αναγκαιότητά του
δεν χρειάζονται επιπλέον πειστήρια. Νοµίζω ότι µία και µόνο είναι
η κατεύθυνση, η σοβαρή υποστήριξη της συνέχειας του έργου.
Και είναι µία προσπάθεια την οποία την ολοκλήρωσε σε ένα πολύ
µεγάλο βαθµό η προηγούµενη κυβέρνηση, η κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας.

Αίσθησή µου είναι ότι είστε υποχρεωµένοι, απέναντι σε όλες
τις τοπικές κοινωνίες της Θεσσαλίας, να συνεχίσετε κι εσείς αυτή
την προσπάθεια.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-

δελφε.
Η Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-

γής κα Κωνσταντίνα Μπιρµπίλη έχει το λόγο για έξι λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΜΠΙΡΜΠΙΛΗ (Υπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κυρίες και κύριοι Βουλευ-
τές, το ερώτηµα που όλες αυτές τις ηµέρες τίθεται και το οποίο
το βάζετε µε πολύ µεγάλη θέρµη, είναι «εκτροπή ή µη εκτροπή;»
Το ερώτηµα αυτό είναι δηµαγωγικό και παραπλανητικό. Το ερώ-
τηµα για τη Θεσσαλία είναι «νερό ή όχι νερό;». Και σε αυτό το
ερώτηµα εµείς απαντάµε θετικά. Νερό. Εσείς δηµαγωγείτε.

Το έργο δεν κινδυνεύει από την παρούσα Κυβέρνηση, αλλά
από τις δικές σας παραλείψεις, που οδήγησαν σήµερα στο δικα-
στικό αδιέξοδο.

Πάνω από µία δεκαετία το έργο του Αχελώου είναι εν εξελίξει.
Κι εγώ σας λέω ότι δεσµευόµαστε πως σε ένα χρόνο θα έχουµε
όλες τις διαχειριστικές µελέτες έτοιµες. Το πρόβληµα είναι τα
δεκαπέντε χρόνια ή τα δεκαέξι; Για ένα χρόνο σας µιλάω. Θα
έχουµε όλες τις διαχειριστικές µελέτες έτοιµες, για να δούµε τι
ακριβώς πρέπει να γίνει στον Αχελώο.

Θέλω να συνεχίσω, λέγοντας ότι µε τις διαχειριστικές αυτές
µελέτες, οι οποίες –τονίζω- θα πάρουν ένα χρόνο, πριν από την
εκδίκαση στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο, θα εξεταστούν όλες οι
πλευρές του προβλήµατος. Εξοικονόµηση νερού. Ανάπτυξη υδα-
τικών πόρων της Θεσσαλίας. Ενδεχόµενες µεταφορές νερού από
άλλα υδατικά διαµερίσµατα. Και θα προκύψει µέσω και διαδικα-
σιών διαβούλευσης, όπως προβλέπει η ευρωπαϊκή οδηγία -εκτός
αν δεν θέλετε να εφαρµόσουµε το νόµο που το Ελληνικό Κοινο-
βούλιο έχει ψηφίσει- το βέλτιστο και περιβαλλοντικά και κοινω-
νικά αποδεκτό σύνολο µέτρων και έργων, µε τα οποία θα δοθεί
οριστική λύση στο πρόβληµα.

Σταθερός στόχος µας –και το τονίζω- είναι η κάλυψη των υδα-
τικών αναγκών της περιφέρειας, κάτι που όχι µόνο θα αποτρέ-
ψει την ερηµοποίηση της περιοχής, αλλά θα δηµιουργήσει
πράγµατι προοπτικές για µία βιώσιµη ανάπτυξη. Και οι παραγω-
γοί εκεί θα έχουν πολύ µεγαλύτερα εισοδήµατα, αν όντως µε
πολύ σεµνό τρόπο διαχειρίζονται τα αποθέµατα του νερού. ∆ιότι
έτσι θα µπορούν να πάρουν και επιδοτήσεις από την Ευρωπαϊκή
Επιτροπή.

Ο στόχος αυτός, όσο και ο τρόπος επίτευξής του, βρίσκεται σε
απόλυτη συµφωνία µε την προεκλογική δέσµευσή µας για την
προώθηση ενός ολοκληρωµένου συστήµατος έργων, για την πα-
ραγωγική ανασυγκρότηση του αγροτικού τοµέα, την εξοικονό-
µηση νερού και την προστασία του περιβάλλοντος.

Και πάλι θα τονίσω ότι η προτεραιότητά µας είναι ο αγρότης
και η εξασφάλισή του σε νερό.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, θα προταχθεί, µετά από αίτηµα του αρµοδίου Υφυπουρ-
γού Προστασίας του Πολίτη, κ. Σπύρου Βούγια, η επίκαιρη
ερώτηση του κ. Αθανασίου Πλεύρη.

Έχει γίνει αποδεκτό το αίτηµα του κ. Βούγια από το Προεδρείο
να προταχθεί η ερώτησή του.

Επόµενη είναι η τέταρτη µε αριθµό 173/1-12-2009 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού κ. Αθανασίου Πλεύρη προς τον Υπουργό Προ-
στασίας του Πολίτη, σχετικά µε την προστασία των
καταστηµαταρχών της περιοχής της πλατείας Οµονοίας και Κά-
νιγγος κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Αθανασίου Πλεύρη έχει ως εξής:
«Η δραµατική κατάσταση µε την παρουσία λαθροµεταναστών,

τοξικοµανών και διαφόρων κακοποιών στοιχείων που εκµεταλ-
λεύονται αυτή την κατάσταση (παραδείγµατος χάριν έµποροι
ναρκωτικών) στην περιοχή της οδού Πατησίων πέριξ της πλα-
τείας Οµονοίας και πλατείας Κάνιγγος, στις οδούς Βερανζέρου,
Γλάδστωνος, Μενάνδρου και σε πολλές άλλες ακόµη, έχει λάβει
ιδιαίτερα επικίνδυνες διαστάσεις.

Ενώ κατά το παρελθόν πολλές φορές έχει τεθεί από εµάς το
συγκεκριµένο ζήτηµα στη Βουλή, η κατάσταση όχι µόνον δεν έχει
βελτιωθεί αλλά τουναντίον έχει επιδεινωθεί δραµατικά. Οι επι-
χειρήσεις κλείνουν, η εµπορική κίνηση έχει µειωθεί στο ελάχιστο
και οι καταστηµατάρχες της περιοχής εκπέµπουν κραυγή σωτη-
ρίας µε σχετική εξώδικη δήλωση –πρόσκληση- διαµαρτυρία προς
εσάς (κοινοποίηση 26-11-2009), στην οποία σας περιγράφουν
αναλυτικά την κατάσταση η οποία επικρατεί στην περιοχή τους
και ζητούν την άµεση παρέµβαση της πολιτείας, προκειµένου να
περισώσουν τις περιουσίες τους.

Παράλληλα, εκφράζουν την έντονη ανησυχία τους για το εν-
δεχόµενο να επαναληφθούν τα τραγικά γεγονότα του περασµέ-
νου ∆εκεµβρίου, όπου καταστράφηκε η Αθήνα. Έντροµοι σας
εκλιπαρούν για την αποτροπή του κινδύνου µέσα στην οικονο-
µική κρίση να καταστραφούν οι περιουσίες τους.

Συνεπώς, ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
Α). Πώς προτίθεστε να αντιµετωπίσετε οριστικά τα περιγρα-

φόµενα προβλήµατα και δη αυτό των λαθροµεταναστών;
Β). Ιδιαιτέρως εν όψει ∆εκεµβρίου πώς προτίθεστε να προ-

στατέψετε την περιουσία των Αθηναίων;»
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Πλεύρη θα απαντήσει ο αρµό-

διος Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Σπύρος Βούγιας.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και σας ευχαριστώ και για την
πρόταξη της σειράς. Ζητώ συγγνώµη από τους συναδέλφους,
αλλά θα έλεγα πως ο σκοπός της συνάντησής µου µε το ∆ή-
µαρχο Αθηναίων αµέσως µετά σχετίζεται και µε το περιεχόµενο
της ερώτησης που κάνει ο συνάδελφος.

Η σηµασία του Ιστορικού Κέντρου της Αθήνας, η σηµασία της
ποιότητας της ζωής του Ιστορικού Κέντρου της ιστορικότερης
πόλης του κόσµου, αποτελεί για εµάς πολύ µεγάλη και σηµαντική
προτεραιότητα. Βεβαίως, η κριτική που αναφέρεται στην υπο-
βάθµιση της ποιότητας ζωής, την πολεοδοµική, την κοινωνική,
την περιβαλλοντική, την αισθητική της τελευταίας πενταετίας,
δεν αφορούσε τη δική µας Κυβέρνηση, γιατί όλοι θυµούνται πως
παραδώσαµε και προ-ολυµπιακά και αµέσως µετα-ολυµπιακά ένα
ιστορικό κέντρο λαµπερό, ζωντανό, δηµιουργικό από το πρωί
µέχρι το βράδυ, µε αρµονική συνύπαρξη διαφορετικών πολιτι-
σµών και µε ζωή, από την κατοικία, την εργασία, την εκπαίδευση,
τη διοίκηση, την αναψυχή είκοσι τέσσερις ώρες το εικοσιτετρά-
ωρο.

Το Ιστορικό Κέντρο της Αθήνας τα τελευταία χρόνια υποβαθ-
µίζεται σταδιακά µε ευθύνη της προηγούµενης κυβέρνησης και
του ∆ήµου Αθηναίων, ο οποίος δεν µπορεί να µην βλέπει τι γίνε-
ται ακριβώς πίσω από την πλάτη του ∆ηµαρχείου της Αθήνας και
να µην παρεµβαίνει ως αρµόδια τοπική αρχή για να βοηθήσει την
υπόθεση αυτή.

Από την πλευρά µας, από την πρώτη κιόλας ηµέρα, σκύψαµε
πάρα πολύ ζεστά στην αντιµετώπιση του ζητήµατος αυτού. Συ-
νοµιλήσαµε µε τους πολίτες του κέντρου, συναντηθήκαµε µε επι-
τροπές κατοίκων και, όπως σας είπα και πριν, η συνάντησή µας
µε το ∆ήµαρχο Αθηναίων και όλες τις παρατάξεις του ∆ηµοτικού
Συµβουλίου θα µας δώσει τη δυνατότητα να αντιµετωπίσουµε
βήµα προς βήµα το πρόβληµα.

Η κατάσταση σήµερα είναι ανυπόφορη. Θα έλεγα ότι το ιστο-
ρικό κέντρο της Αθήνας βρίσκεται στα πρόθυρα µίας σοβαρής
ανθρωπιστικής κρίσης. Το εµπόριο των ναρκωτικών, η πορνεία,
το trafficking, δηλαδή η εκµετάλλευση ανθρώπων για σεξουαλι-
κούς οικονοµικούς σκοπούς, το παραεµπόριο κάνουν το Κέντρο
της Αθήνας αβίωτο. Έχει µετατραπεί σ’ ένα γκέτο, από το οποίο
δεν µπορεί κανείς να περάσει και όπου δεν µπορεί να ζήσει, δεν
µπορεί να εργαστεί. Πάρα πολλοί κάτοικοι πολλοί εργαζόµενοι,
επιστήµονες, επιχειρηµατίες φεύγουν, το εγκαταλείπουν µε απο-
τέλεσµα αυτό να υποβαθµίζεται σταδιακά.

940 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Το ζήτηµα το αντιµετωπίζουµε σε όλα τα επίπεδα. Το πρώτο
είναι η εντονότερη αστυνοµική παρουσία. Ήδη έχουν δοθεί εντο-
λές και θα έχετε ίσως παρατηρήσει ότι το µέτρο της πεζής περι-
πολίας και της εποχούµενης µε ελαφρά µηχανοκίνητα οχήµατα,
έδωσε ήδη µια πρώτη ανάσα στην αντιµετώπιση του προβλήµα-
τος.

Τη λύση βέβαια θα την βρει κανείς, αναζητώντας τα αίτια του
προβλήµατος, δηλαδή τα µεγάλα οικονοµικά και κοινωνικά προ-
βλήµατα και βεβαίως την παρουσία τόσων πολλών παράνοµων
µεταναστών στο κέντρο της Αθήνας, θέµα για το οποίο αγωνιζό-
µαστε πάρα πολύ σκληρά σε όλα τα επίπεδα. Όµως, θα µου επι-
τρέψετε να απαντήσω γι’ αυτά στη δευτερολογία µου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο κ. Αθα-

νάσιος Πλεύρης, Βουλευτής Α’ Αθηνών του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού, για τρία λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχήν, µετά τη συζήτηση του Προέδρου του Λαϊκού Ορ-

θόδοξου Συναγερµού µε τον αξιότιµο Αντιπρόεδρο της Κυβέρ-
νησης, τον κ. Πάγκαλο, θα ήθελα να πω ότι έχει απαντηθεί το
δεύτερο τµήµα της ερώτησής µου, αναφορικά µε τα ενδεχόµενα
επεισόδια του ∆εκεµβρίου, οπότε θα επικεντρωθώ και εγώ στο
πρώτο τµήµα.

Κύριε Υφυπουργέ, πραγµατικά θετικά αντιµετωπίζω το γεγο-
νός, τουλάχιστον από τα λεγόµενά σας, ότι έχετε πλήρη εικόνα
του κέντρου της Αθήνας. Και οφείλω να πω ότι πολλές φορές
στο παρελθόν αµφισβητήθηκε ακόµη και η περιγραφή των προ-
βληµάτων που υπήρχαν. Έχω υποβάλει περίπου είκοσι µε είκοσι
πέντε ερωτήσεις µε παρόµοιο περιεχόµενο και στην προηγού-
µενη κυβέρνηση.

Η αλήθεια είναι ότι αυτήν τη στιγµή οι κάτοικοι της Αθήνας και
ειδικά το εµπορικό εκείνο σηµείο πέριξ της Οµονοίας αντιµετω-
πίζει πρόβληµα επιβίωσης. Αν πάτε στην Οµόνοια, θα δείτε ότι
τα περισσότερα ξενοδοχεία αυτήν τη στιγµή έχουν κλείσει. Είναι
δραµατικό αυτό που γίνεται. Από τα πρακτορεία του εξωτερικού
συνεχώς έρχονται επιστολές, που λένε ότι δεν µπορούν να στεί-
λουν τουρίστες. Μιλάµε, κύριε Υπουργέ, για ένα σηµείο, που
είναι περίπου στα πεντακόσια µέτρα από την Ακρόπολη.

Το µεγάλο πρόβληµα είναι αυτό των παρανόµων µεταναστών,
βεβαίως, και υπό την έννοια της εγκληµατικότητας, διότι µπο-
ρείτε να αντιληφθείτε ότι εύκολα παρεισφρέουν µέσα σε πολύ
κόσµο και στοιχεία εγκληµατικά, αλλά κυρίως στο θέµα της ει-
κόνας. Το επισηµάνατε. Όταν υπάρχει φοβερή συσσώρευση, λο-
γικό είναι αυτοµάτως να υποβαθµίζεται η ποιότητα της ζωής,
χωρίς να κάνουν τίποτα αυτοί οι άνθρωποι. Και µόνο από το γε-
γονός ότι κατοικούν, λόγου χάριν, στην Βερανζέρου 33 –σας
δίνω διεύθυνση κτηρίου που κάποιος κύριος των βορείων προα-
στίων έχει µισθώσει το συγκεκριµένο ακίνητο και µέσα εκεί είναι
διακόσια µε τριακόσια άτοµα και προφανώς αυτός αποκερδαίνει
χρήµατα εις βάρος όλων των ελέγχων- προφανώς υποβαθµίζεται
όλο το σηµείο.

∆εν περιµένω σε µια επίκαιρη ερώτηση να λύσουµε ούτε το
πρόβληµα των µεταναστευτικών ροών που είναι απαγορευτικό
και εµείς µιλάµε ευθέως για ποσόστωση, ούτε βέβαια το πρό-
βληµα της παρουσίας του ΟΚΑΝΑ, που ένα έχει αποµακρυνθεί.
Εγώ είµαι υπέρ του ΟΚΑΝΑ. Όµως, στα συγκεκριµένα σηµεία
ήταν ατυχής η επιλογή, διότι δεν µπόρεσαν να ελεγχθούν, µε
αποτέλεσµα οι έµποροι των ναρκωτικών να εκµεταλλεύονται την
κατάσταση, τους ασθενείς αυτούς ανθρώπους και να µην µπορεί
να λυθεί το όλο ζήτηµα.

Συµφωνώ σ’ αυτό που λέτε, στην παρουσία της Αστυνοµίας,
αλλά παράλληλα, κύριε Υπουργέ, επειδή δεν γίνεται, όπως εί-
παµε, τώρα να λύσουµε το πρόβληµα, σταδιακά, σε µια πρώτη
φάση, θα πρέπει να γίνει µια σωστή κατανοµή όλου αυτού του
πληθυσµού. ∆εν είναι δυνατόν ο Άγιος Παντελεήµονας, η Οµό-
νοια, η πλατεία Βάθη, η πλατεία Βικτωρίας, η πλατεία Αµερικής,
να πληρώνουν όλο αυτό το τίµηµα, προκειµένου όλες οι άλλες
περιοχές να µην έχουν. Σε µια πρώτη φάση, ώσπου να µπούµε
στην οριστική, για εµάς, αντιµετώπιση του προβλήµατος, που
συνδέεται µε έλεγχο µεταναστευτικών ροών και ποσόστωση,
τουλάχιστον θα πρέπει να υπάρξει µια κατανοµή, για να είναι ανε-

κτή η ποιότητα ζωής αυτών των ανθρώπων µέχρι να γίνει, κατά
την άποψή µας, η επαναπροώθησή τους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Βούγιας για τρία λεπτά.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Σας ευχαριστώ, κύριε συνάδελφε. Νοµίζω πως η περιγραφή του
προβλήµατος και από τη δική σας πλευρά έγινε µε ήπιους και
ρεαλιστικούς όρους.

Από την πλευρά µας, το πρόβληµα της µετανάστευσης θα αντι-
µετωπιστεί σε όλα τα επίπεδα, ξεκινώντας βέβαια από την αντι-
µετώπιση της φύλαξης των συνόρων µας για τη µείωση των
µεγάλων µεταναστευτικών ροών. Παρ’ότι η Ελλάδα είναι µια
µικρή, φιλόξενη χώρα µεταναστών, δεν είναι δυνατόν στους
ώµους της να σηκώσει το τεράστιο µεταναστευτικό βάρος, σύµ-
φωνα µε τη Συνθήκη «∆ουβλίνο II». Αυτό έχει αναγνωριστεί και
από τις άλλες ευρωπαϊκές χώρες και θα επαναδιαπραγµατευ-
τούµε τη συνθήκη αυτή.

Θα δηµιουργήσουµε επίσης καλύτερα και περισσότερα κέντρα
φύλαξης µεταναστών στις εισόδους της χώρας, έτσι ώστε οι πα-
ράνοµοι µετανάστες, που εισέρχονται και καταγράφονται εκεί,
να µη χρειάζεται να έλθουν όλοι στο κέντρο της Αθήνας και να
ζουν κάτω από αυτές τις άθλιες συνθήκες. Θα µπορούν εκεί να
ολοκληρώνουν τις διαδικασίες καταγραφής και στη συνέχεια να
εντάσσονται σε µια διαδικασία ασύλου που σύµφωνα µε τον
εναρµονισµένο τρόπο καταγραφής σε όλες τις ευρωπαϊκές
χώρες, να δίνει πραγµατικά άσυλο σε αυτούς που δικαιούνται.
Και επειδή το άσυλο συνδυάζεται και µε ταξιδιωτικά έγγραφα,
θα µπορούν οι άνθρωποι αυτοί να πάνε στη χώρα, στην οποία
επιθυµούν να πάνε και να µη µένουν εγκλωβισµένοι στην Ελλάδα.

Η Ελλάδα σήµερα πληρώνει το βαρύ τίµηµα της ανοικτής φι-
λόξενης διάθεσής της να λύσει το πρόβληµα και των δύσκολων
σχέσεων της µε τη γείτονα Τουρκία. Αν οι Ιταλοί µπόρεσαν να
έρθουν σε επικοινωνία ακόµη και µε τη Λιβύη και τον Καντάφι για
να περιορίσουν το πρόβληµα, αν οι Ισπανοί µε τη Μαυριτανία και
το Μαρόκο µπόρεσαν να το αντιµετωπίσουν µε διµερείς σχέσεις,
εµείς έχουµε τη γεωπολιτική ατυχία να γειτονεύουµε µε την
Τουρκία, µια χώρα που δεν διευκολύνει, δεν υπακούει, δεν συµ-
βιβάζεται, δεν διαπραγµατεύεται και δεν αποδέχεται ακόµη και
συνθήκες τις οποίες η ίδια έχει υπογράψει για την επανεισδοχή
µεταναστών που προέρχονται από τη χώρα αυτή.

Μέσα στη διαδροµή της ένταξής της στην Ευρωπαϊκή Ένωση,
µαζί µε τους εταίρους µας στην Ευρώπη θα πιέσουµε τη γειτο-
νική χώρα και για αυτόν το λόγο, η ενταξιακή πορεία της Τουρ-
κίας πρέπει να ενισχυθεί, ώστε και στο θέµα της παράνοµης
µετανάστευσης να υπάρξει πρόοδος.

Από την άλλη µεριά µας ενδιαφέρει το έγκληµα µε τη µορφή
που εµφανίζεται σήµερα. Μας απασχολεί όχι ο χρήστης αλλά ο
έµπορος ναρκωτικών, όχι η πόρνη αλλά ο προαγωγός, όχι το
θύµα της εκµετάλλευσης, του trafficking αλλά ο διακινητής και ο
έµπορος ανθρώπων. Αυτός θα διωχθεί και θα πιστεύουν πως
έχουµε σύντοµα πολύ θετικά αποτελέσµατα.

Για το µεγάλο θέµα των ναρκωτικών που σχετίζεται µε την
εγκληµατικότητα είµαστε επίσης ενήµεροι. ∆εν είναι πρόβληµα η
χωροθέτηση του ΟΚΑΝΑ, αλλά στόχος είναι ο πολλαπλασιασµός
των σηµείων χορήγησης µεθαδόνης, ώστε να σταµατήσουν οι λί-
στες της ντροπής, να σώσουν αυτοί οι άνθρωποι τη ζωή τους και
να µειωθεί η εγκληµατικότητα στην οποία οδηγεί η αναζήτηση
της δόσης τους.

Είµαστε επίσης κοντά και συνοµιλούµε διαρκώς µε τις κινήσεις
των πολιτών. Όπως σας είπα και στην αρχή, έχουµε σήµερα ρα-
ντεβού µε το δήµο και τις δηµοτικές παρατάξεις. Θα θέσουµε και
εκεί το θέµα, ώστε και η Τοπική Αυτοδιοίκηση µε τους δηµοτι-
κούς αστυνοµικούς να αναλάβει το µερίδιο που της αναλογεί
διότι υπάρχουν και θέµατα καθαριότητας, εποπτείας, ευθύνης,
περίθαλψης και πρόνοιας αυτών των ανθρώπων. ∆εν είναι δυνα-
τόν ο ∆ήµος Αθηναίων να στρέφει την πλάτη του στο πρόβληµα
κυριολεκτικά και µεταφορικά. Είµαι βέβαιος πως πολύ σύντοµα
θα φανούν τα θετικά αποτελέσµατα της δικής µας ισορροπηµέ-
νης παρουσίας σε κάθε γειτονιά της Αθήνας στην οποία θα πα-
ρέµβουµε αποτελεσµατικά, δηµιουργικά, µε σχέδιο, µε απόλυτο
σεβασµό στην ιστορικότητα κάθε γειτονιάς, στα Εξάρχεια, στον

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Κ∆’ - 4 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2009 941



Άγιο Παντελεήµονα, στο κέντρο της Αθήνας, στο ∆ενδροπόταµο
της Θεσσαλονίκης, σε όλες τις δύσκολες υποβαθµισµένες γει-
τονιές, ώστε να αποκτήσουν ξανά τη λάµψη, την οµορφιά και τη
ζωντάνια που είχαν πριν από λίγα χρόνια.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 166/1-12-2009 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος, κ. Αντωνίου Σκυλλάκου
προς τις Υπουργούς Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυ-
τιλίας και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε τη χρησιµοποίηση ΠΕΤ-ΚΟΚ για καύση από διάφορα
εργοστάσια στη Λάρισα αλλά και στην υπόλοιπη Ελλάδα κ.λπ.,
µετά από αίτηµα της κυρίας Υπουργού Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής και ευγενή παραχώρηση του κ. Μα-
γκριώτη, τον οποίο το Προεδρείο ευχαριστεί για την κατανόηση.

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Σκυλλάκου έχει ως εξής:
«Κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησης της χώρας από τη Νέα

∆ηµοκρατία και παρά τις γενικευµένες διαµαρτυρίες των κατοί-
κων και φορέων του Νοµού Λάρισας, το ΥΠΕΧΩ∆Ε προχώρησε
σε έκδοση άδειας σε κεραµοποιείο και παραπέρα σε ανανέωση
της για την χρησιµοποίηση του ΠΕΤ-ΚΟΚ που είναι επικίνδυνο
για την υγεία των εργαζόµενων και των κατοίκων της περιοχής.
Από τότε δόθηκε ανάλογη άδεια και σε άλλο ένα εργοστάσιο στη
Λάρισα, και σε τουλάχιστον άλλα έντεκα στην υπόλοιπη χώρα.

Τότε το ΠΑΣΟΚ είχε αντιδράσει και καταλόγιζε δικαιολογηµένα
ευθύνη στην τότε κυβέρνηση.

Θα πρέπει να σηµειωθεί ότι στα δύο χρόνια από την έναρξη
της καύσης οι εταιρείες όφειλαν να εγκαταστήσουν σύστηµα συ-
νεχούς καταγραφής εκπεµπόµενων αερίων και τα στοιχεία να κοι-
νοποιούνται στο Υπουργείο. Επίσης η Νοµαρχία Λάρισας έχει
διαπιστώσει ότι παραβιάζονται πολλοί από τους σαράντα πέντε
περιβαλλοντικούς όρους που προβλέπονται στην άδεια.

Ερωτώνται οι αρµόδιοι Υπουργοί:
Εάν θα συνεχίσει την πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας επιτρέ-

ποντας την καύση του καρκινογόνου ΠΕΤ-ΚΟΚ;
Εάν οι εταιρείες που έχουν αδειοδοτηθεί εγκατέστησαν σύ-

στηµα συνεχούς καταγραφής αέριων ρύπων και αν τα αρµόδια
όργανα της πολιτείας κάνουν ελέγχους και ποιοι συγκεκριµένα
είναι αυτοί;»

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει η Υπουργός Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Τίνα Μπιρµπίλη.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΜΠΙΡΜΠΙΛΗ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε Πρόεδρε, ευχαρι-
στώ, δεν θα χρειαστώ τόσο χρόνο.

Κύριε Σκυλλάκο, γνωρίζω το πρόβληµα, κατανοώ απολύτως
τις ανησυχίες και τις αγωνίες που περιγράφετε σε αυτήν την επί-
καιρη ερώτηση. Η αλήθεια είναι ότι δεν έχω προλάβει ακόµα να
το χειριστώ, θα ήθελα λίγο χρόνο γι’ αυτό. Πάντως αποτελεί προ-
τεραιότητα και µπορώ να συνυπογράψω όλα αυτά τα οποία λέτε.
Απλά θέλω να σας πω µόνο ότι έχουν διενεργηθεί ήδη κάποιοι
έλεγχοι από την Ειδική Υπηρεσία Επιθεωρητών Περιβάλλοντος,
ειδικά στην περιοχή στην οποία αναφέρεστε για τις παραβάσεις
που έχουν βεβαιωθεί. Η ΕΥΕΠ, Ειδική Υπηρεσία Επιθεωρητών
Περιβάλλοντος εισηγήθηκε µετά τους ελέγχους την επιβολή
προστίµου. Κατανοώ όµως ότι η επιβολή προστίµου δεν φτάνει.
Από τους ελέγχους πράγµατι προέκυψε ότι δεν είχαν εγκατα-
στήσει τον απαιτούµενο από τους περιβαλλοντικούς όρους
αντιρρυπαντικό εξοπλισµό και δεν γινόταν η προβλεπόµενη πα-
ρακολούθηση των αερίων εκποµπών παράλληλα µε τις άλλες πα-
ραβάσεις.

Εποµένως εγώ αυτό που θα σας ζητήσω είναι να επανέλθετε
στην ερώτησή σας κάποια στιγµή, να έχουµε δει το θέµα. Συµ-
µερίζοµαι όλα αυτά τα οποία αναφέρετε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Αντώνης Σκυλλά-

κος, Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος, έχει το
λόγο για τρία λεπτά.

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Μια και δεν το έχετε εξετάσει σε
βάθος το θέµα, να σας ενηµερώσω. Και είναι χρήσιµες οι πλη-
ροφορίες που θα σας δώσω.

Πρώτον, όλοι οι φορείς του νοµού είναι ενάντια. Συνεδρίασε το
Νοµαρχιακό Συµβούλιο µε σκοπό να βγάλει ψήφισµα οµόφωνο
όπως και παλιότερα και θα συνεδριάσει µέσα στο ∆εκέµβρη ξανά
όχι απλώς να γίνονται έλεγχοι, αλλά να αρθούν οι άδειες. Είναι
ένα από τα κεντρικά ζητήµατα. ∆ιότι και σύµφωνα µε την ισχύ-
ουσα νοµοθεσία µπορούν να αρθούν οι άδειες εφόσον υπάρχει
κίνδυνος για την υγεία των κατοίκων ή των εργαζοµένων στη συ-
γκεκριµένη επιχείρηση. Το ίδιο αφορά βεβαίως και το δεύτερο
εργοστάσιο όπως και τα υπόλοιπα εργοστάσια σε όλη την Ελ-
λάδα. Χρησιµοποίηση τέτοιων καυσίµων πετ-κοκ έχει γίνει στην
Ιταλία, στη Σικελία και στην Ισπανία, αν δεν κάνω λάθος. Υπήρχαν
και εκεί έντονες διαµαρτυρίες. Υπάρχουν επιστηµονικές µελέτες
στο εξωτερικό που λένε ότι όχι απλώς αυξάνονται τα αιωρού-
µενα σωµατίδια που κάνουν κακό στη Λάρισα -σηµειωτέον ότι η
Λάρισα είναι η τρίτη πόλη σε αιωρούµενα σωµατίδια µετά το Λε-
κανοπέδιο και τη Θεσσαλονίκη- αλλά εκλύονται και βαριά µέ-
ταλλα και καρκινογόνες ουσίες. Αυτά λένε οι επιστήµονες και γι’
αυτό όλα τα κόµµατα που εκπροσωπούνται στους διάφορους
φορείς είναι αντίθετα. Μάλιστα θέλω να συµπληρώσω ότι η συ-
γκεκριµένη επιχείρηση που πήρε πρώτη άδεια είχε φτιάξει µία
άλλη επιχείρηση, την «ΑΡΓΙΛΟΣ Α.Ε.», η οποία ξεχωριστά µεν, µε
τον ίδιο ιδιοκτήτη δε, θα αποθήκευε και θα µετέφερε το καύσιµο
στην κεντρική επιχείρηση που λέγεται «ΒΙΟΚΕΡΑΛ». Αυτή πήρε
άδεια εγκατάστασης, αλλά δεν πήρε άδεια λειτουργίας. ∆ηλαδή
δεν τηρούνται τα προσχήµατα και παραλαµβάνεις το καύσιµο
από δική σου εταιρεία χωρίς να έχει άδεια λειτουργίας. Αυτά τα
γνωρίζουµε από τους εργαζόµενους και από δηµοσιογράφους
που ασχολούνται µε αυτό. Το θέµα δεν λύνεται µε επιθεωρητές
και πρόστιµα, αλλά πρέπει να πάρετε µία γενναία απόφαση και να
επανέλθουν στο καύσιµο που έκαιγαν παλιότερα. Αυτό γίνεται
χάριν κερδοφορίας. ∆εν αφορά τους εκατό ή διακόσιους εργα-
ζόµενους, αλλά αφορά όλη την πολιτεία της Λάρισας. Είναι επι-
κίνδυνο.

Θα περιµένω νεότερα όταν θα ωριµάσει το θέµα, µε την έν-
νοια ότι θα είστε πλήρως ενηµερωµένη. Όπως θα περιµένουν τις
απαντήσεις σας και το Νοµαρχιακό Συµβούλιο και ο ∆ήµος Λά-
ρισας και τα σωµατεία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρία Υπουργέ, έχετε
το λόγο για τρία λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΜΠΙΡΜΠΙΛΗ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Απλά να ευχαριστήσω για
την ενηµέρωση. Θα ήθελα αν µπορείτε και όλο αυτόν το φάκελο
-µου φαίνεται ότι το έχετε µελετήσει πολύ καιρό το θέµα- να τον
έχω στο γραφείο µου. ∆εσµευόµαστε ότι θα το κοιτάξουµε και θα
απαντήσουµε ουσιαστικά σύντοµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα συζητηθεί η πρώτη
µε αριθµό 164/1-12-2009 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου, του
Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ιωάννη
∆ριβελέγκα προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-
κτύων, σχετικά µε τον οδικό άξονα Θεσσαλονίκης-Κασανδρείας
κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. ∆ριβελέγκα έχει ως εξής:
« Η «Εγνατία Οδός Α.Ε.» το έτος 2005, στο εν λόγω τµήµα,

αποφάσισε την κατασκευή κλειστού αυτοκινητόδροµου. Αντίθετα
η οµόφωνη βούληση της τοπικής κοινωνίας και των φορέων του
νοµού (δήµου-νοµαρχίας-επιµελητηρίου- επαγγελµατιών της πε-
ριοχής) είναι υπέρ της διαπλάτυνσης µε στηθαίο στην µέσον
ανοιχτού όµως αυτοκινητοδρόµου, έτσι που να διασφαλίζεται η
οµαλή και ασφαλής κυκλοφορία χωρίς να δηµιουργούνται προ-
βλήµατα πρόσβασης στις παρόδιες ιδιοκτησίες. Μάλιστα στην
περίπτωση αυτή οι ιδιοκτήτες παραχωρούν τις περιουσίες τους
δίχως απαλλοτρίωση.

Αποτέλεσµα της απόφασης της «Εγνατίας Οδού Α.Ε.» είναι το
έργο να καθυστερεί λόγω προσφυγών, διότι θίγονται επιχειρή-
σεις και ιδιοκτησίες. Όµως το τµήµα αυτό εξακολουθεί να είναι
το τµήµα «εφιάλτης» το τµήµα «φονιάς».

Επειδή, κύριε Υπουργέ, πρέπει να βρεθεί, έπρεπε εδώ και χρό-
νια να είχε βρεθεί, λύση στο πρόβληµα, λύση που θα ικανοποιεί
την τοπική κοινωνία και τους φορείς της και θα πληροί τους
όρους της άνετης και ασφαλούς κυκλοφορίας οχηµάτων και αν-
θρώπων.
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Επειδή πρέπει να προλάβουµε την επερχόµενη τουριστική
σεζόν, χωρίς την ταλαιπωρία κατοίκων και επισκεπτών αλλά κυ-
ρίως χωρίς ανθρώπινες απώλειες.

Σας ερωτώ:
Τι πρόκειται να πράξετε, ώστε να ολοκληρωθεί σύντοµα το

έργο της διαπλάτυνσης, που θα ικανοποιεί την τοπική κοινωνία
και τους φορείς της, παραδίδοντας προς χρήση έναν σύγχρονο
και ασφαλή αυτοκινητόδροµο».

Ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Ιωάν-
νης Μαγκριώτης έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Κύριε Πρόεδρε, ο αγαπητός συνάδελφος έχει
απόλυτο δίκιο. Το πρόβληµα είναι µεγάλο και είναι από χρόνια.
Το οδικό δίκτυο στη Χαλκιδική γενικότερα έχει προβλήµατα και
λόγω της µεγάλης κίνησης του καλοκαιριού τα προβλήµατα πολ-
λαπλασιάζονται και κάθε χρόνο θρηνούµε πάρα πολλές ανθρω-
ποθυσίες -θα έλεγα- στην κυριολεξία.

Η Κυβέρνησή µας έχει ένα σχέδιο για την κατασκευή ολοκλη-
ρωµένων οδικών υποδοµών στο Νοµό Χαλκιδικής που θα τις συν-
δέουν και µε το αεροδρόµιο «Μακεδονία» αλλά και µε το
πολεοδοµικό συγκρότηµα Θεσσαλονίκης και την ευρύτερη πε-
ριοχή. Είχα την ευκαιρία πριν από µερικές µέρες να βρεθώ στη
Χαλκιδική και να αναφερθώ στα θέµατα αυτά. Και θα ήθελα να
τονίσω εδώ τη συµφωνία όλων των φορέων της Χαλκιδικής σε
αυτόν το σχεδιασµό της Κυβέρνησης. Μόνο που η προηγούµενη
κυβέρνηση δεν φρόντισε να ωριµάσει ως προς τη µελέτη κάποια
από τα τµήµατα αυτά των οδικών αξόνων και έτσι παρ’ότι υπάρ-
χει επιθυµία και από τη δική µας πλευρά να δηµοπρατηθούν πολύ
γρήγορα τα έργα αυτά, γιατί είναι πιεστικές οι ανάγκες, αυτό
άµεσα δεν µπορεί να γίνει στις περισσότερες των περιπτώσεων,
γιατί ακριβώς δεν υπάρχει ωριµότητα ως προς τη µελέτη. Θα επι-
διώξουµε λοιπόν και θα επιταχύνουµε την ωρίµανσή τους για να
προχωρήσουµε στις δηµοπρατήσεις των αναγκαίων αυτών
έργων.

Στο τµήµα τώρα που αναφέρει ο αγαπητός συνάδελφος από
χρόνια και αυτός ως Βουλευτής Χαλκιδικής αλλά και εµείς ως
Βουλευτές Θεσσαλονίκης και το τελευταίο διάστηµα ως πολιτι-
κός εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ για τα δηµόσια έργα έχουµε ανα-
φερθεί και έχουµε κάνει πολλές προσπάθειες, γιατί στην
κυριολεξία είναι ένα άκρως επικίνδυνο τµήµα. Έχουµε από τη µια
πλευρά τη διαπλάτυνση του δρόµου από την Καρδία-Καλλικρά-
τεια µέχρι τα Μουδανιά και το απότοµο στένεµα του δρόµου και
στη συνέχεια πάλι µια σχετική διαπλάτυνση. Αντιλαµβάνεστε
πόσο επικίνδυνο γίνεται αυτό το ενδιάµεσο σηµείο. Γι’ αυτό και
έπρεπε από χρόνια να έχει δοθεί λύση.

Βεβαίως κάτω από πίεση η προηγούµενη κυβέρνηση έδωσε
εντολή στην διοίκηση της «ΕΓΝΑΤΙΑ Α.Ε.» να ασχοληθεί µε το
θέµα. Οι λύσεις τις οποίες σχεδίασε δηµιουργούσαν προβλήµατα
και δεν έβρισκαν σύµφωνους τους κατοίκους της περιοχής. Πι-
στεύω πως µπορεί να δοθεί λύση. Υπάρχουν τεχνικές λύσεις και
µπορούν να προκύψουν αυτές συναινετικά. Αυτό προτιθέµεθα
να κάνουµε και αυτή είναι η εντολή µας προς τη διοίκηση της
εταιρείας «ΕΓΝΑΤΙΑ».

Ελπίζω πως πολύ γρήγορα θα έχουµε τις αναγκαίες απαντή-
σεις, µέσα και από τη συνεργασία, όπως είπα, των κατοίκων και
των επιχειρηµατιών της περιοχής, γιατί πρέπει από την αρχή του
χρόνου να έχουµε τις λύσεις για να διασφαλίσουµε και τους ανα-
γκαίους πόρους για τη χρηµατοδότηση αυτού του έργου. Κι αυτό
–το τονίζω- είναι πάρα πολύ σηµαντικό.

Το έργο αυτό συνδέεται φυσικά και µε τους ανισόπεδους κόµ-
βους στο κοµµάτι Καλλικράτεια –Μουδανιά, που είναι αναγκαίοι
για την τοπική ασφαλή µετακίνηση, και φυσικά συνδέεται και µε
το νέο τµήµα, που είναι ενταγµένο στο Περιφερειακό Επιχειρη-
σιακό Πρόγραµµα Κεντρικής Μακεδονίας, Ποτίδαιας-Κασσαν-
δρείας που είναι πολύ σηµαντικό. Ένα µεγάλο µέρος των πόρων
είναι διασφαλισµένο στην 4η Προγραµµατική Περίοδο. Πρέπει
να ξεκινήσει ταχύτατα -και αυτή είναι η επιδίωξή µας- και φυσικά
να διασφαλιστεί και η συνέχιση της χρηµατοδότησής του.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε Υφυ-

πουργέ.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Χαλκιδικής του ΠΑΣΟΚ κ. ∆ριβελέ-
γκας για τρία λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε το θέµα πάρα πολύ καλά. Πώς να

µην το γνωρίζετε άλλωστε, αφού είστε τακτικός επισκέπτης της
Χαλκιδικής και ως πολίτης και ως πολιτικός εκπρόσωπος σε θέ-
µατα υποδοµών; Ήρθατε και µε επίσηµη ιδιότητα και έχετε δει το
θέµα, το οποίο είναι άκρως σηµαντικό για το νοµό και γενικά για
την τουριστική κίνηση όλης της Ελλάδας. Η Χαλκιδική είναι από
τους πλέον δηµοφιλείς τουριστικούς προορισµούς και είναι απα-
ράδεκτο το γεγονός ότι δεν έχει ούτε ένα σοβαρό οδικό δίκτυο.
Είναι η µοναδική περιοχή, πιστεύω, της χώρας που επικοινωνεί µε
µία λωρίδα µε το αεροδρόµιο. Αυτή είναι η πρόσβασή της.

Μιλάµε για το Άγιο Όρος, µιλάµε για τη Σιθωνία, µιλάµε για
την Κασσάνδρα. ∆εν υπάρχει κανένας δρόµος και επί πεντέµισι
χρόνια η προηγούµενη κυβέρνηση δεν ασχολήθηκε µε ένα κοµ-
µάτι τεσσάρων χιλιοµέτρων, το οποίο προκάλεσε πάρα πολλούς
θανάτους. Αρκεί να σας αναφέρω ότι σ’ έναν µήνα είχαµε δέκα
νεκρούς. Πιστεύω ότι είναι δυστυχώς πανευρωπαϊκή πρωτιά. Ε,
αυτή η αναλγησία πρέπει να σταµατήσει και πρέπει να υπάρξει
σαφής δέσµευση, κύριε Υπουργέ, ότι αυτό το κοµµάτι θα τελει-
ώσει και θα τελειώσει όπως είχαµε δεσµευθεί όλοι. Κι όταν λέω
«όλοι» εννοώ όλοι: νοµαρχίες, δήµοι, κάτοικοι, οι πάντες. ∆εν
είναι δυνατόν ένα συµβούλιο της εταιρείας «ΕΓΝΑΤΙΑ Ο∆ΟΣ» να
αποφασίζει µόνο του και να παρακάµπτει όλους τους φορείς, τη
στιγµή µάλιστα που αν θέλετε να το βάλετε σε διαβούλευση θα
δείτε ότι δεν θα υπάρξει µία διαφορετική άποψη.

Γι’ αυτό λοιπόν είναι εκ των ων ουκ άνευ το να τελειώσει άµεσα
και να µην κρυφτούµε πίσω από το επιχείρηµα ότι δεν υπάρχουν
χρηµατοδοτήσεις, δεν υπάρχουν µελέτες, δεν υπάρχει το ένα,
δεν υπάρχει το άλλο. Κατανοώ ότι αυτό που είχε κάνει η «ΕΓΝΑ-
ΤΙΑ Ο∆ΟΣ», η εταιρεία δηλαδή, ήταν ότι είχε χαράξει ένα δικό
της σχέδιο, το οποίο δεν το ήθελε κανείς κι εσείς προσωπικά σαν
πολιτικός εκπρόσωπος αλλά κι όλοι µας δεσµευθήκαµε ότι αυτό
θα το αλλάξουµε. Επειδή εµένα µου αρέσει να είναι καθαρές οι
κουβέντες θέλω, κύριε Υπουργέ, να µου απαντήσετε στη δευτε-
ρολογία σας και να µου πείτε και για την υπεύθυνη στάση των
ιδιοκτητών των παρόδιων ιδιοκτησιών. Και µάλιστα το λέω και
στην ερώτηση -το είπατε κι εσείς- ότι ενώ είναι τεράστιας αξίας
τα οικόπεδά τους και τα κτήµατά τους δίνουν δωρεάν το τµήµα
της απαλλοτρίωσης που θα διευκολύνει τη διαπλάτυνση της
οδού. Κι αυτό πρέπει να το σηµειώσουµε επίσης. Και θέλω να
έχουµε σαφή δέσµευση ότι τις οµόφωνες αποφάσεις αυτών των
ανθρώπων του δήµου, του δηµοτικού συµβουλίου και του νο-
µαρχιακού συµβουλίου θα τις σεβαστούµε και σύντοµα θα κά-
νουµε πράξη αυτό το τόσο αναγκαίο έργο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υφυπουργέ,

έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, η δέσµευσή µας είναι απόλυτη. Λύση

πρέπει να δοθεί και θα δοθεί. Όπως είπα, θα ψάξουµε τις πιο εν-
δεδειγµένες τεχνικές λύσεις, χωρίς να υπολογίζουµε το οικονο-
µικό κόστος, γιατί πράγµατι το σηµείο είναι ιδιαίτερα επικίνδυνο
και πρέπει να βρεθεί λύση.

Απλώς, όµως, πρέπει να υπάρξει η διαβούλευση και η συνεν-
νόηση όλων των πλευρών, γιατί πρέπει να συνδυάζει και το στοι-
χείο της οδικής ασφάλειας που κι εσείς τονίσατε µε έµφαση και
ταυτόχρονα της εξυπηρέτησης των παρόδιων επιχειρήσεων, είτε
είναι ξενοδοχεία είτε είναι σούπερ µάρκετ είτε οποιαδήποτε άλλη
δραστηριότητα.

∆εν πρέπει ο οδικός άξονας να αποµονώνει την οικονοµική
δραστηριότητα της ευρύτερης περιοχής. Τα έχει αυτά µια πε-
ριοχή που είναι τόσο ελκυστική, όπως είναι η Χαλκιδική, η οποία
δυστυχώς όλα αυτά τα χρόνια αναπτύχθηκε –σε πολλές των πε-
ριπτώσεων- χωρίς σχέδιο.

Έχουν δηµιουργηθεί κεκτηµένες δυναµικές, έχει δηµιουργη-
θεί µια πραγµατικότητα και µέσα σε αυτή, λοιπόν, πρέπει να
βρεις την ισορροπία ανάµεσα στην οδική ασφάλεια, στη γρήγορη
και ασφαλή µετακίνηση, αλλά και στην εξυπηρέτηση των τοπι-
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κών οικονοµικών δραστηριοτήτων.
Στο πλαίσιο, λοιπόν, αυτό έχουµε δώσει εντολή να µελετηθούν

όλες οι εναλλακτικές λύσεις –τονίζω- αφήνοντας σαν τελευταία
παράµετρο το κόστος, παρ’ότι, όπως γνωρίζετε, διασφαλισµένοι
πόροι δεν υπάρχουν εξαρχής για το έργο αυτό. Όµως, επειδή
θεωρούµε ότι είναι υψίστης σηµασίας, θα επιδιώξουµε και θα δια-
σφαλίσουµε τους πόρους αυτούς.

Αυτή είναι η δέσµευσή µας και µε βάση αυτή στο προσεχές
µέλλον θα δουλέψουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ: Μας ικανοποιεί απόλυτα αυτό!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε Υφυ-

πουργέ.
Εισερχόµαστε στη συζήτηση της τρίτης µε αριθµό

167/1.12.2009 επίκαιρης ερώτησης δεύτερου κύκλου του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Κα-
ραθανασόπουλου προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε τις ελλείψεις προσωπικού στις Μονά-
δες Παίδων και Νεογνών στα Νοσοκοµεία της Πάτρας κ.λπ..

Αναλυτικότερα η επίκαιρη ερώτηση του κ. Καραθανασόπου-
λου έχει ως εξής:

«Σε πλήρη υποβάθµιση του δηµόσιου τοµέα υγείας και στην
Πάτρα έχουν οδηγήσει οι αντιλαϊκές πολιτικές. Χρόνια τώρα οι
κυβερνήσεις Νέας ∆ηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ πιστά υπηρετούν τις
κατευθύνσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης και επιδιώκουν τη συρ-
ρίκνωση του δηµόσιου τοµέα υγείας, ώστε να εξυπηρετηθεί η
ανάγκη διείσδυσης του κεφαλαίου, των επιχειρηµατιών –για µε-
γαλύτερη κερδοφορία- στον τοµέα της υγείας.

Ιδιαίτερα οξυµένη είναι η κατάσταση στη ΜΕΘ νεογνών. Οι τε-
ράστιες ελλείψεις που υπάρχουν σε ιατρικό και νοσηλευτικό προ-
σωπικό θέτουν σε κίνδυνο την ίδια τη ζωή µωρών παιδιών. Εδώ,
αν συνυπολογιστούν και οι ανάγκες που προκύπτουν για επι-
πλέον στελέχωση και υποδοµή, µε βάση την έξαρση της νέας
γρίπης, πραγµατικά δηµιουργούνται τεράστιοι κίνδυνοι για τη δη-
µόσια υγεία.

Η ΜΕΘ παίδων και εφήβων του ΠΓΝ. Πατρών, αλλά και η µο-
νάδα νεογνών του «409» Στρατιωτικού Νοσοκοµείου ουσιαστικά
οδηγούνται σε κλείσιµο. Έχουν αποµείνει οκτώ νοσηλεύτριες στη
ΜΕΘ παίδων της Πάτρας να λειτουργούν τις τέσσερις από τις
έξι κλίνες. Η µονάδα νεογνών έχει µείνει ουσιαστικά µε ένα για-
τρό από τους τέσσερις που υπήρχαν.

Χαρακτηριστικό της πλήρους υποβάθµισης της ΜΕΘ είναι
ακόµα και γιατροί που έκαναν αίτηση για τις θέσεις να τις απο-
σύρουν εκτιµώντας ότι δεν µπορούν να αντεπεξέλθουν σε µια τέ-
τοια κατάσταση.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός τι µέτρα προτίθεται να πάρει,
ώστε:

1. Να διασφαλιστεί η πλήρης λειτουργία των δύο µονάδων,
παίδων και εφήβων στο ΠΓΝ Πατρών και της µονάδας νεογνών
στο «409» Στρατιωτικό Νοσοκοµείο, µε την άµεση κατεπείγουσα
πρόσληψη του απαραίτητου µόνιµου ιατρικού και νοσηλευτικού
προσωπικού.

2. Να καλυφθούν από τον κρατικό προϋπολογισµό οι ανάγκες
σε υλικοτεχνική υποδοµή, ώστε να αναπτυχθούν οι µονάδες µε
βάση τις σύγχρονες κατακτήσεις της επιστήµης και τις ανάγκες
της ευρύτερης περιοχής.»

Η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μαριλίζα
Ξενογιαννακοπούλου έχει το λόγο για τρία λεπτά.

Ορίστε, κυρία Υπουργέ.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι αλήθεια ότι η κατάσταση στο χώρο της υγείας σε ολό-

κληρη την Ελλάδα και φυσικά και στην Αχαΐα –και συµµερίζοµαι
την εικόνα που περιγράφει ο αγαπητός συνάδελφος- είναι δρα-
µατική. Είναι µία κατάσταση που κληρονοµήσαµε µέσα από συ-
γκεκριµένες επιλογές απαξίωσης του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας που έγινε τα τελευταία χρόνια από την προηγούµενη κυ-
βέρνηση, υποχρηµατοδότησης, υποστελέχωσης και συνεχώς
αποδυνάµωσης όλων των δοµών εκείνων, που θα στήριζαν τα νο-
σοκοµεία της περιφέρειας ιδιαίτερα.

Γι’ αυτό από την πρώτη στιγµή που ανέλαβε η Κυβέρνηση του

ΠΑΣΟΚ έχουµε δώσει σαφή προτεραιότητα να µπορέσουµε να
στηρίξουµε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, πρώτα απ’ όλα λύνοντας
προβλήµατα που χρόνιζαν εδώ και πάρα πολύ καιρό, όπως ήταν
το περίφηµο θέµα των εφηµεριών –και είναι η διάταξη που ψη-
φίσαµε χθες και που δίνει τη δυνατότητα να λειτουργήσει πιο
οµαλά το σύστηµα- και η επιτάχυνση των αναγκαίων προσλή-
ψεων. Χιλίων νέων προσλήψεων πέραν των οργανικών θέσεων
ιατρών του ΕΣΥ καθώς και νοσηλευτών, που είναι τόσο αναγκαίες
για να λειτουργήσει το σύστηµα. Πρόκειται να βγει προκήρυξη
πριν το τέλος του χρόνου, µόλις περάσει ο νέος νόµος που έχει
παρουσιάσει το Υπουργείο Εσωτερικών σχετικά µε τις προσλή-
ψεις του ΑΣΕΠ. Άρα µιλάµε για τρεις χιλιάδες εκατό προσλήψεις
νοσηλευτών. Ακόµα από τη νέα χρονιά υπάρχει η δική µας δέ-
σµευση, η οποία αποτυπώνεται και στον προϋπολογισµό του
2010, για επιπλέον τρεις χιλιάδες προσλήψεις νοσηλευτικού προ-
σωπικού πέραν των συνταξιοδοτήσεων.

Όσον αφορά τις µονάδες εντατικής θεραπείας, σε ολόκληρη
τη χώρα αυτές τις µέρες γίνεται κυριολεκτικά ένας αγώνας δρό-
µου να µπορέσουµε να ενεργοποιήσουµε εκείνες τις κλίνες των
µονάδων εντατικής θεραπείας, οι οποίες παρ’ ότι είναι εξοπλι-
σµένες, δεν λειτουργούν λόγω έλλειψης ιατρικού και κυρίως νο-
σηλευτικού προσωπικού. Μέσα από µία µελέτη που έγινε µε
ταχύτατο ρυθµό τις προηγούµενες ηµέρες, έχουµε καταγράψει
ενενήντα πέντε κλίνες σε ολόκληρη την Ελλάδα. Εκεί, λοιπόν, σε
πλήρη συνεννόηση µε το ΑΣΕΠ, προχωράµε στις προσλήψεις
µέχρι το τέλος του χρόνου προκειµένου να ενεργοποιηθούν
άµεσα αυτές οι κλίνες. Βέβαια, αυτό αφορά και επιπλέον κλίνες
και σε νοσοκοµεία της Αχαΐας.

Θα ήθελα να αναφερθώ ειδικότερα στα θέµατα της Αχαΐας.
Είναι αλήθεια ότι είναι εκρηκτικό το πρόβληµα, αγαπητέ συνά-
δελφε, και γι’ αυτόν το λόγο, επειδή υπήρχε η ανάγκη µιας συ-
γκροτηµένης προσέγγισης, όπως γνωρίζετε έχουµε συγκαλέσει
σήµερα στις 14.00’ η ώρα στο Υπουργείο Υγείας µία σύσκεψη
στην οποία έχουµε καλέσει όλους τους συναδέλφους Βουλευ-
τές απ’ όλα τα κόµµατα της Βουλής, το Νοµάρχη, το ∆ήµαρχο
της Πάτρας και τους φορείς της υγείας, προκειµένου να υπάρ-
χει η πλήρης αποτύπωση των προβληµάτων, να µπορέσουµε κι
εµείς να εξηγήσουµε τι βήµατα έχουµε κάνει έως τώρα και από
κοινού να συµφωνήσουµε για τα απαραίτητα βήµατα για το επό-
µενο διάστηµα. Αυτό ήταν και µία δέσµευση του Πρωθυπουρ-
γού, ο οποίος ήταν την προηγούµενη ∆ευτέρα στην Πάτρα µε
την ευκαιρία της εορτής του Αγίου Ανδρέα.

∆ύο στοιχεία ακόµα ειδικά για τα κρίσιµα ζητήµατα που έθεσε
ο αγαπητός συνάδελφος.

Όσον αφορά το Πανεπιστηµιακό Γενικό Νοσοκοµείο Πατρών,
πέραν των άµεσων µέτρων που έχουν ληφθεί µε ανακατανοµές
µέσα στο χώρο του νοσοκοµείου, έχει ήδη δροµολογηθεί η
άµεση πρόσληψη επιµελητή ιατρού και τριών νοσηλευτριών για
την ενίσχυση των ΜΕΘ παίδων.

Και όσον αφορά τη µονάδα για τα νεογνά και εκεί προχωρή-
σαµε σε προκήρυξη για την κάλυψη των δύο κενών θέσεων για
ειδικευόµενους ιατρούς παιδιάτρους και δύο επικουρικούς παι-
διάτρους.

Θα επανέλθω όµως, στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κυρία

Υπουργέ.
Πριν δώσω το λόγο στον κ. Καραθανασόπουλο, θέλω να κάνω

γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολου-
θούν τη συνεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώ-
ρους του Μεγάρου της Βουλής σαράντα ένας µαθητές και δύο
εκπαιδευτικοί συνοδοί από το Γενικό Λύκειο Ελληνογερµανικής
Αγωγής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, ο Βουλευτής Β’ Αθηνών της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γε-
ράσιµος Γιακουµάτος ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο
εξωτερικό. Η Βουλή εγκρίνει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Ο κ. Καραθανασόπουλος έχει το λόγο για τρία λεπτά.
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρία Υπουργέ, βεβαίως καταλαβαίνετε ότι το πρόβληµα το
οποίο περιγράφεται στην ερώτηση δεν οφείλεται απλά και µόνο
στην έξαρση της πανδηµίας της γρίπης. Είναι πρόβληµα δια-
χρονικό, θα λέγαµε, στην περιοχή της Αχαΐας και όχι µόνο, αλλά
και σε πανελλαδικό επίπεδο. Μάλιστα έχει συζητηθεί αλλεπάλ-
ληλες φορές, πολύ περισσότερο όµως η κατάσταση στις ΜΕΘ.

Από αυτήν την άποψη βεβαίως αποκτά σήµερα εκρηκτικές δια-
στάσεις, ακριβώς λόγω της πανδηµίας, που κατά τη γνώµη µας
αποτελεί πρόβληµα το οποίο ιδιαίτερα πλήττει την εργατική τάξη,
τα φτωχά λαϊκά νοικοκυριά, εξαιτίας των συνθηκών της εργα-
σίας, της κατάστασης που υπάρχει στα δηµόσια σχολεία.

Η πολιτική και της προηγούµενης αλλά και της σηµερινής κυ-
βέρνησης στα ζητήµατα της αντιµετώπισης της πανδηµίας έχει
ουσιαστικά ως σκοπό την κρατική ευθύνη να τη µεταφέρει σε
ατοµικό επίπεδο. Και το λέµε αυτό, γιατί στα δηµόσια σχολεία, οι
δάσκαλοι και οι γονείς παίζουν το ρόλο των υγειονοµικών και της
προστασίας. Στους χώρους εργασίας δεν υπάρχουν γιατροί ερ-
γασίας, τεχνικοί ασφάλειας. Στα δηµόσια νοσοκοµεία υπάρχουν
τεράστιες ελλείψεις σε νοσηλευτικό και παραϊατρικό προσωπικό
στα εργαστήρια, µε αποτέλεσµα όλη αυτή η διαδικασία -το ξέ-
ρετε πολύ καλά- να δηµιουργεί µία τεράστια κερδοσκοπία στον
ιδιωτικό τοµέα, πολύ περισσότερο που στην Αχαΐα υπάρχουν
ακόµα πιο οξυµένα προβλήµατα. Και το λέµε αυτό γιατί, γιατί η
Αχαΐα, καλώς ή κακώς -κακώς κατά τη γνώµη µας- είναι περιφε-
ρειακό κέντρο παροχής υπηρεσιών υγείας.

Υπήρχαν δύο δηµόσια νοσοκοµεία, το «Άγιος Ανδρέας» και το
Πανεπιστηµιακό. Από το 1996 έλεγαν για το «Άγιος Ανδρέας» ότι
υπήρχαν τεράστια προβλήµατα µε την αντισεισµική του θωρά-
κιση. Ο σεισµός του 2008 προξένησε τεράστιες ζηµιές. Βγήκε
ακατάλληλο το κτήριο, δεν λειτουργεί το «Άγιος Ανδρέας» επί
της ουσίας. Άρα όλο το βάρος έπεσε στο πανεπιστηµιακό νοσο-
κοµείο, µε αποτέλεσµα να υποβαθµισθούν ακόµα περισσότερο οι
παροχές υπηρεσιών. Αυτή η διαδικασία έχει σηµαντικά, τροµα-
κτικά προβλήµατα.

Και, βεβαίως, δεν είναι µόνο η Πάτρα. Στο Μεσολόγγι υπάρ-
χουν προβλήµατα λειτουργίας του νοσοκοµείου, στον Πύργο το
ίδιο, στην Καλαµάτα κλείνει η ΜΕΘ, στην Κόρινθο υπάρχει αντί-
στοιχη εικόνα. Άρα, λοιπόν, καταλαβαίνετε όλη αυτήν την υπερ-
φόρτωση η οποία δηµιουργείται.

Εµείς λέµε καθαρά ότι έχουµε ακούσει και άλλες φορές για
διαγωνισµούς, για προκηρύξεις θέσεων. Όµως τα προβλήµατα
γιγαντώνονται, χειροτερεύουν. Μας ανησυχεί το γεγονός ότι το
κονδύλι του κρατικού προϋπολογισµού του 2010 για τις προ-
σλήψεις προσωπικού δεν ανταποκρίνεται στις διακηρύξεις του
Υπουργείου για πρόσληψη όλων αυτών των χιλιάδων που µας εί-
πατε και σήµερα. Είναι πολύ µικρό αυτό το κονδύλι. ∆εν φθάνει
για να καλύψει αυτές τις προσλήψεις.

Εµείς λέµε καθαρά ότι άµεσα πρέπει να παρθούν µέτρα.
Πρώτο ζήτηµα, για την Πάτρα, θα ήθελα να πω, επειδή θα κά-
νετε τη σύσκεψη, ότι συσκέψεις έχουν γίνει πάρα πολλές, αλλά
το αποτέλεσµα δεν έχει βγει. Επιτάξτε τους χώρους παροχής
υπηρεσιών υγείας του ιδιωτικού τοµέα. Έχουν κερδίσει πάρα
πολλά χρήµατα. Επιτάξτε τους, όπως και τις µονάδες εντατικής
θεραπείας και τις υπόλοιπες υποδοµές οι οποίες υπάρχουν. Γιατί
ακριβώς και αυτά τα κενά να λειτουργήσουν και να καλυφθούν
στις µονάδες εντατικής θεραπείας και των παίδων και των νεο-
γνών, δεν φθάνει για να καλύψουν τις ανάγκες. Χρειάζεται άµε-
σος σχεδιασµός για να προστεθούν νέες κλίνες, για να
µπορέσουν να καλυφθούν οι ανάγκες, πολύ περισσότερο σήµερα
που υπάρχει αυτή η έξαρση της πανδηµίας.

Και, βεβαίως, να προχωρήσετε σε µονιµοποίηση όλου του
υγειονοµικού προσωπικού το οποίο δουλεύει µε σχέση εργασίας
µερικής απασχόλησης, των συµβασιούχων -ακόµα και µε
«STAGE» υπάρχουν νοσηλεύτριες- για να µπορέσουν πραγµα-
τικά, να καλυφθούν οι ανάγκες, αλλά και αυτές όχι στο επίπεδο
που χρειάζεται και απαιτείται για να υπάρχουν ουσιαστικά ανα-
βαθµισµένες παροχές υγείας.

Εµείς λέµε ότι χρειάζεται να γίνει συστηµατική προσπάθεια.
∆εν έχουµε εµπιστοσύνη -και το λέµε καθαρά- στις κυβερνητικές

διακηρύξεις, όχι µόνο της σηµερινής Κυβέρνησης, αλλά ακριβώς
γιατί η λογική του κέρδους, η λογική της ανταγωνιστικότητας, η
λογική της εµπορευµατοποίησης και της υγείας και η δράση του
επιχειρηµατικού τοµέα στον τοµέα της υγείας, δεν µπορεί να
συµβαδίσει µε την αναβάθµιση του δηµόσιου τοµέα της υγείας.
Ή, λοιπόν, θα έχουµε δηµόσιο τοµέα αναβαθµισµένο και δεν θα
υπάρχει ιδιωτικός τοµέας ή διαφορετικά ο ιδιωτικός τοµέας θα
κερδοσκοπεί σε βάρος των αναγκών της δηµόσιας υγείας, κυρία
Υπουργέ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου, έχει
το λόγο για τρία λεπτά για να δευτερολογήσει.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να πω στον αγαπητό συνάδελφο ότι ελ-
πίζω να έλθει και ο ίδιος στη σύσκεψη σήµερα. Έχουµε καλέσει
τους Βουλευτές από όλα τα κόµµατα, ακριβώς επειδή θέλουµε
αυτές οι σηµαντικές επισηµάνσεις να συµβάλλουν στο να µπο-
ρέσουµε και εµείς να κάνουµε έναν ακόµα καλύτερο προγραµ-
µατισµό.

Θέλω να διαβεβαιώσω ότι η πολιτική βούληση υπάρχει και φα-
ντάζοµαι ότι και ο ίδιος -επειδή ξέρω ότι έχει εµπειρία από την
πολιτική και από τους κοινωνικούς αγώνες- δεν µπορεί να περι-
µένει ότι µέσα σε πενήντα ηµέρες, από µία νέα Κυβέρνηση, θα
λυθούν όλα αυτά τα µεγάλα και βαθιά προβλήµατα που έχουµε
κληρονοµήσει. Από την άλλη, όµως, θα ήθελα να ζητήσω να ανα-
γνωρίσει τουλάχιστον ότι σε αυτό το σύντοµο διάστηµα δώσαµε
σαφή δείγµατα γραφής.

Η διάταξη που πέρασε χθες από τη Βουλή, µε την οποία δίνε-
ται αύξηση στο πλαφόν των γιατρών από 5.150 ευρώ στα 6.500
ευρώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε µία περίοδο βαθύτατης
οικονοµικής κρίσης, είναι ένα σαφές δείγµα γραφής. Είναι µία
επιλογή ότι η Κυβέρνηση στηρίζει τη δηµόσια υγεία, το Εθνικό
Σύστηµα Υγείας και τα περιφερειακά νοσοκοµεία. Το ότι σ’ αυτήν
τη δύσκολη συγκυρία περάσαµε διάταξη χθες για πρόσληψη χι-
λίων νέων γιατρών, µονίµων γιατρών, του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας, πέραν των οργανικών θέσεων, είναι σαφής δέσµευση που
τηρούµε. Το ότι προχωράµε τις προσλήψεις –και υπάρχουν οι πι-
στώσεις, είναι καταγεγραµµένες, όσον αφορά τις έξι χιλιάδες
εκατό θέσεις νέων νοσηλευτών- είναι δέσµευση που την προχω-
ράµε.

Εγώ θέλω να πω και κάτι άλλο. Θέλω να αναγνωρίσω κάτι από
την πλευρά του Κοµµουνιστικού Κόµµατος. ∆ιάβασα µε πάρα
πολύ ενδιαφέρον την απόφαση που βγάλατε για την πανδηµία
και, ειλικρινά, µπορεί ενδεχοµένως σε κάποιες από τις θέσεις που
λέτε να είναι δύσκολο να γίνουν όλα αυτά άµεσα γιατί υπάρχουν
τα οικονοµικά προβλήµατα, όµως θέλω να αναγνωρίσω ότι συµ-
βάλλετε µε την απόφαση αυτή σε µία εθνική προσπάθεια, γιατί η
δηµόσια υγεία είναι εθνική προσπάθεια.

Όµως, θέλω να παρατηρήσω κάτι και επιτρέψτε µου να το πω,
κύριε Πρόεδρε, γιατί είναι σηµαντικό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Έχετε χρόνο, κυρία
Υπουργέ.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Η αντιµετώπιση της πανδηµίας γίνε-
ται µε ευθύνη της πολιτείας. Και γίνεται από το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας. Ο εµβολιασµός είναι δηµόσιος, εθνικός και δωρεάν. Και
µε το που αναλάβαµε την Κυβέρνηση, ίσα-ίσα ξεκαθαρίσαµε και
θέσαµε στο κέντρο του εµβολιασµού το Εθνικό Σύστηµα Υγείας.
Εκεί, δηλαδή, που υπήρχε ένας σχεδιασµός στον αέρα µέσα από
εθελοντές γιατρούς, νοµαρχιακά κέντρα και όλα αυτά, εµείς αλ-
λάξαµε το σχεδιασµό. Το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, τα δηµόσια νο-
σοκοµεία, τα Κέντρα Υγείας και τα κέντρα του IKA για τους
ασφαλισµένους στο IKA, είναι αυτοί που σηκώνουν µε πατριωτι-
σµό αυτό το βάρος του εµβολιασµού.

Άρα, λοιπόν, να είµαστε ξεκάθαροι. Κανένας ιδιώτης και κα-
νένα ιδιωτικό συµφέρον δεν µπαίνει σ’ ένα θέµα δηµόσιας υγείας,
όπως είναι ο εθνικός εµβολιασµός.

Και µ’ αυτήν την ευκαιρία –και κλείνω- θέλω να ευχαριστήσω
πραγµατικά τους γιατρούς, τους νοσηλευτές του Εθνικού Συ-
στήµατος Υγείας, οι οποίοι µε πατριωτισµό ανταποκρίθηκαν και
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για την αντιµετώπιση της πανδηµίας και για τα προβλήµατα των
νοσοκοµείων.

Από την άλλη, είναι σαφές ότι εµείς έχουµε την υποχρέωση να
θωρακίσουµε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, τις µονάδες εντατικής
θεραπείας και αυτό πράττουµε. Και θα δείτε ότι στις επόµενες
εβδοµάδες, σταδιακά, αυτές οι κλίνες που αυτήν τη στιγµή είναι
απενεργοποιηµένες, θα αρχίσουν να λειτουργούν, µε προοπτική
την άνοιξη να έχουµε ακόµα πενήντα κλίνες, καθώς και εκεί
έχουµε ανάγκη εξοπλισµών.

Θα έλεγα, λοιπόν, αγαπητέ συνάδελφε, ότι η κριτική µας βοη-
θάει να γινόµαστε καλύτεροι. Αφήστε, όµως, να φανεί αυτή η
προσπάθεια και συµβάλλετε µαζί µας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κυρία
Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην πρώτη µε
αριθµό 165/1.12.2009 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του
Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασι-
λείου Κεγκέρογλου προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε την καταβολή των αγροτικών ενισχύσεων
και αποζηµιώσεων στους αγρότες του Νοµού Ηρακλείου κ.λπ..

Αναλυτικά, η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κεγκέρογλου έχει ως
εξής:

«Γνωρίζετε πολύ καλά την κατάσταση στην οποία οδήγησε τον
αγροτικό κόσµο και την ύπαιθρο η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας. Η δραµατική µείωση του αγροτικού εισοδήµατος, η αύ-
ξηση του κόστους παραγωγής, η αποσάθρωση της παραγωγικής
βάσης, η αναρχία στην αγορά, έφεραν, κυριολεκτικά, σε οικονο-
µική εξαθλίωση την πλειοψηφία των αγροτών.

Ιδιαίτερα το τελευταίο διάστηµα της διακυβέρνησής τους
αδιαφόρησαν ακόµη και για υποχρεώσεις της χώρας έναντι της
Ευρωπαϊκής Ένωσης (Ολοκληρωµένο Σύστηµα ∆ιαχείρισης και
Ελέγχου, ψηφιοποίηση κ.λπ.) µε αποτέλεσµα οι αγρότες να ζουν
σήµερα στην αβεβαιότητα σε σχέση µε την καταβολή των ενι-
σχύσεων.

Επειδή οι αγρότες στο Ηράκλειο που βιώνουν την οικονοµική
ασφυξία, αφού δεν έχουν ακόµη εισπράξει ούτε την αξία του ει-
σοδήµατός τους (δεν έχει υπογραφεί µέχρι τώρα η έγκριση για
τη δανειοδότηση πληρωµής των σταφυλιών), αλλά ούτε τις απο-
ζηµιώσεις από τον ΕΛΓΑ, έχουν στρέψει όλες τις ελπίδες τους
στην προσπάθεια της Κυβέρνησης για την καταβολή των ενι-
σχύσεων, ενιαίας και εξισωτικής, ερωτάσθε, κυρία Υπουργέ, αν
έχουν αποδώσει οι πολιτικές σας πρωτοβουλίες και οι προσπά-
θειες για την ολοκλήρωση των διαδικασιών για την καταβολή των
επιδοτήσεων.

Πότε θα καταβληθούν οι αποζηµιώσεις του ΕΛΓΑ για τους
αµπελουργούς;».

Καλείται να απαντήσει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων κ. Μιχάλης Καρχιµάκης, ορµώµενος επίσης εκ Κρή-
της.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Αγαπητέ συνάδελφε, οφείλω να συµφωνήσω
απόλυτα µε τις διαπιστώσεις που διατυπώνετε στην ερώτησή
σας, δηλαδή ότι, πραγµατικά, ο αγροτικός τοµέας έχει µία κα-
θοδική πορεία και ότι µέσα από αυτήν την πορεία δηµιουργήθη-
καν ουσιαστικά προβλήµατα και στην ελληνική αγροτική
παραγωγή, αλλά και στους ανθρώπους που ασχολούνται µ’ αυτό
το επάγγελµα. Μειώθηκε το εισόδηµα αυτών των ανθρώπων, ενώ
καθηµερινά διαπιστώνουµε ότι αυτή η κρίση σ’ αυτόν τον τοµέα
δεν ήταν αποτέλεσµα -όπως θέλει να επικαλείται κατά καιρούς η
Νέα ∆ηµοκρατία- της διεθνούς κρίσης.

Όλοι γνωρίζουµε ότι της διεθνούς κρίσης προϋπήρξε µία εσω-
τερική κρίση, όπως και πολιτικές συµπεριφορές, πελατειακές λο-
γικές, πολιτικές υποβάθµισης και περιθωριοποίησης του
αγροτικού χώρου που οδήγησαν, πραγµατικά, τον αγροτικό
τοµέα σε µία πάρα πολύ δύσκολη κατάσταση, την οποία καλού-
µαστε να αντιµετωπίσουµε εµείς σήµερα.

Ένα από τα σηµαντικά ζητήµατα που τίθενται αυτήν την πε-
ρίοδο και το οποίο δεν αφορά µόνο το Νοµό Ηρακλείου για τον

οποίο έχετε θέσει το θέµα –το έχουν θέσει και άλλοι συνάδελ-
φοι- αλλά και ολόκληρη την Ελλάδα είναι το πότε θα καταβλη-
θούν οι κοινοτικές ενισχύσεις ύψους περίπου 2,5
δισεκατοµµυρίων ευρώ. Καταλαβαίνετε ότι δεν θα ενισχύσουν
µόνο το εισόδηµα των Ελλήνων αγροτών, αλλά θα δηµιουργή-
σουν και µία σηµαντική ανάσα στην αγορά, η οποία ασφυκτιά.

Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, ότι, πραγµατικά, αντιµετωπίζουµε µία
πολύ δύσκολη κατάσταση και ότι κάνουµε µία τεράστια προ-
σπάθεια για να ολοκληρώσουµε τις διαδικασίες οι οποίες απαι-
τούνται προκειµένου να προχωρήσουµε στις ενισχύσεις.

Όµως, θα πρέπει εδώ να κάνω µία αναφορά και να πω τα εξής.
Η καταβολή των ενισχύσεων είχε ορισµένες προϋποθέσεις,

κάτι που ξέρουµε όλοι µας. Έπρεπε να έχει ολοκληρωθεί η ψη-
φιοποίηση των αγροτεµαχίων. Η ψηφιοποίηση έπρεπε να έχει ξε-
κινήσει, τουλάχιστον, από τον Οκτώβριο του 2008. Όµως,
ξεκίνησε µετά από πολλά βάσανα το Μάιο 2009. Χάσαµε, δη-
λαδή, περίπου οκτώ µε εννέα ολόκληρους µήνες, µε αποτέλεσµα
αυτό το γεγονός να έχει δηµιουργήσει τεράστια προβλήµατα και
να εγκαλούµαστε καθηµερινά από την Ευρωπαϊκή Ένωση για το
ότι δεν είµαστε «εντάξει» µε τις υποχρεώσεις µας και η Ευρω-
παϊκή Ένωση να µη µας επιτρέπει να καταβάλουµε τις επιδοτή-
σεις.

Και εδώ είναι απαραίτητο να προσκοµίσω κάποια συγκεκρι-
µένα στοιχεία.

Στις 4 Οκτωβρίου, όταν γίναµε Κυβέρνηση, η ψηφιοποίηση
ήταν µόλις στο 30%. Μετά, δηλαδή, από επτά ολόκληρους µήνες
είχε προχωρήσει µόλις στο 30%. Σήµερα βρισκόµαστε πάνω από
το 70%.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεχίστε, κύριε

Υπουργέ.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Αυτό, λοιπόν, σηµαίνει ότι περίπου σε σα-
ράντα µέρες καλύψαµε ένα πολύ µεγάλο ποσοστό, δηλαδή το
ίδιο ποσοστό για την κάλυψη του οποίου απαιτήθηκαν περίπου
επτά µήνες. Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, ότι αυτό ήταν αποτέλεσµα
πολιτικής πίεσης, συντονισµού και ενεργοποίησης όλων των
εµπλεκοµένων προκειµένου να ολοκληρωθεί αυτή η διαδικασία.

Και εδώ υπήρξε και ένα άλλο πρόβληµα. Οι προσλήψεις που
έκαναν µε συµβάσεις έργου οι κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας
ήταν ανισοκατανεµηµένες στην Αττική και στη Θεσσαλία, µε απο-
τέλεσµα να µην υπάρχει το απαιτούµενο προσωπικό του ΟΠΕ-
ΚΕΠΕ για να προχωρήσει στους ελέγχους. Και σ’ αυτήν την
κατεύθυνση µετακινούµε προσωπικό όπου υπάρχει χαµηλή ψη-
φιοποίηση, έτσι ώστε να ολοκληρώσουµε αυτήν τη διαδικασία
και να φθάσουµε σε όσο το δυνατόν ψηλότερα επίπεδα γίνεται,
έτσι ώστε να µπορέσουµε να καταβάλουµε τις επιδοτήσεις των
ανθρώπων µέχρι τις γιορτές.

Όσοι, λοιπόν, έχουν πιάσει το ποσοστό ψηφιοποίησης στο
100% -και σας πληροφορώ ότι είναι πάνω από το 50% των ενώ-
σεων και στις επόµενες ηµέρες θα µπουν και άλλες ενώσεις
µέσα- θα πληρωθούν µέχρι τις γιορτές. Και βεβαίως, υπάρχει ένα
υπόλοιπο που αποµένει, γιατί υπάρχουν ενώσεις, οι οποίες δυ-
σκολεύονται, λόγω του νησιωτικού χαρακτήρα. Για παράδειγµα,
στην Ένωση Κυκλάδων είναι πολύ δύσκολο να υπάρξει η ολο-
κλήρωση της ψηφιοποίησης.

Εν πάση περιπτώσει, αυτό που θέλω να πω σήµερα στη Βουλή
είναι ότι θα κάνουµε το καλύτερο δυνατό µέχρι τις γιορτές, έτσι
ώστε να δοθεί προκαταβολή στους αγρότες. Γιατί για µας είναι
σηµαντικό οι άνθρωποι να έχουν να κάνουν Χριστούγεννα.

Θέλω, επίσης, να κάνω µια διευκρίνιση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, έχουµε

φθάσει στο πεντάλεπτο. Σας παρακαλώ να ολοκληρώσετε.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): ∆εν κάνουµε χάρη στους ανθρώπους. Είναι
το δικαίωµά τους και εµείς δεν θα µπούµε ποτέ στη λογική να
πουλάµε εκδούλευση σε αυτούς τους ανθρώπους, ότι το δικαί-
ωµά τους αποτελεί αντικείµενο πελατειακής λογικής, ευχαρι-
στώντας τους πολιτικούς που δήθεν τους παραχωρούν τα
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δικαιώµατά τους. Εµείς δεν θα µπούµε σε αυτήν τη λογική. Το
ξέρετε. Η υποχρέωση της πολιτείας είναι υποχρέωση και το δι-
καίωµα τους είναι δικαίωµα που δεν εκχωρείται µε καµµία κατά-
σταση και µε καµµία λογική.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Ηρακλείου Κρήτης του ΠΑΣΟΚ κ.

Βασίλης Κεγκέρογλου για τρία λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, γνωρίζω, όπως γνωρίζουν και οι αγρότες και

οι κτηνοτρόφοι της χώρας µας, το µπάχαλο που παραλάβατε στο
Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης, τις ελλείψεις, τις παραλείψεις,
την ασυνέπεια έναντι της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των υποχρε-
ώσεων της χώρας µας, καθώς και την εργώδη προσπάθεια που
καταβάλλετε από την πρώτη µέρα, για να διορθώσετε τα πράγ-
µατα.

Όµως, γνωρίζω, όπως αναγνωρίσατε και εσείς, την τραγική κα-
τάσταση που έχει οδηγήσει η κυβέρνηση της ∆εξιάς του Έλλη-
νες αγρότες και την ύπαιθρο συνολικά. ∆εν είναι µόνο το µεγάλο
κόστος παραγωγής. ∆εν είναι µόνο οι χαµηλές τιµές των προϊό-
ντων. Είναι, κυρίως, η διάλυση της παραγωγικής βάσης της
χώρας, γιατί δεν υπήρχε πολιτική για τη στήριξη του αγροτικού
τοµέα.

Ιδιαίτερα φέτος στο Νοµό Ηρακλείου και στην Κρήτη και σε
άλλες περιοχές, ασφαλώς, δεν υπήρξε εισόδηµα µέχρι τώρα από
τα αµπελουργικά προϊόντα. Όπως σας είπα, µέχρι πρόσφατα δεν
είχε υπογραφεί το δάνειο για την πληρωµή των αγροτών. ∆εν
έχουν καταβληθεί ακόµη –γιατί το µπάχαλο ήταν και είναι στον
ΕΛΓΑ- οι αποζηµιώσεις στους αµπελουργούς. Η νέα σοδειά ελαι-
ολάδου είναι ακόµη στην αρχή, έχει τα προβλήµατά της, χρειά-
ζεται και αυτή τη µέριµνά σας. Γι’ αυτό έχουν στραφεί όλες οι
ελπίδες των αγροτών και των κτηνοτρόφων, των εξήντα έξι χι-
λιάδων οικογενειών του Νοµού Ηρακλείου, στην καταβολή των
ενισχύσεων και των αποζηµιώσεων. Αν είχαν πληρωθεί, θα ήταν
διαφορετικά τα πράγµατα.

∆εν έχει, όπως πολύ σωστά επισηµάνατε, ενδιαφέρον µόνο για
τους αγρότες και τους παραγωγούς. Όλη η τοπική οικονοµία, η
περιφερειακή οικονοµία τις ενισχύσεις και τις αποζηµιώσεις πε-
ριµένει. Οι αγρότες και οι κτηνοτρόφοι να καταβάλουν τις υπο-
χρεώσεις σε προµηθευτές, σε τράπεζες. Τα παιδιά των αγροτών
και των παραγωγών να κάνουν Χριστούγεννα.

Γι’ αυτό –επαναλαµβάνω- αναγνωρίζοντας τη µεγάλη προ-
σπάθεια που κάνετε θα πρέπει να είµαστε πάντα απέναντί τους,
όπως σωστά τοποθετηθήκατε, ειλικρινείς, για να ανακτήσει και η
πολιτική την αξιοπιστία της. Οφείλουµε πάντα να δίνουµε τα χρο-
νοδιαγράµµατα, προκειµένου να κάνουν και αυτοί τον προγραµ-
µατισµό τους.

Και, βέβαια, στο µπάχαλο που οδηγηθήκαµε δεν έχει καµµιά
ευθύνη η σηµερινή Κυβέρνηση, γιατί τα στοιχεία που είπατε το
αποδεικνύουν. Όµως, δεν υπάρχει για τους αγρότες και τους
κτηνοτρόφους µια πολιτεία που εξαρτάται από το ποιος είναι Κυ-
βέρνηση. Αυτοί γνωρίζουν τα προβλήµατά τους, γνωρίζουν τις
ανάγκες τους και θα αναγνωρίσουν –να είστε σίγουροι- και πο-
λιτικά την όποια προσπάθεια γίνεται.

Κύριε Πρόεδρε, η ερώτηση που κατέθεσα στα πλαίσια του κοι-
νοβουλευτικού ελέγχου, πραγµατικά, δείχνει ότι η Κυβέρνηση
στέκεται στο ύψος των περιστάσεων.

Μπορεί να παρέλαβε µια πολύ κακή κατάσταση. δούλεψε
όµως. Και πιστεύω ότι το χρονοδιάγραµµα που µας ανακοίνωσε
ο Πρωθυπουργός να υλοποιηθεί προκειµένου να έχουµε στις
γιορτές µέσα αγρότες που δεν θα επαιτούν.

Θέλω, όµως, στη δευτερολογία σας, κύριε Υφυπουργέ, να ανα-
φερθείτε, αν γνωρίζετε, στο τι γίνεται µε τις αποζηµιώσεις των
αµπελουργών και στο τι γίνεται πιο συγκεκριµένα µε το ύψος των
αποζηµιώσεων. Ασφαλώς, αν έχετε πληροφόρηση από το Υπουρ-
γείο Οικονοµικών, να µας πείτε αν προχώρησε η διαδικασία της
δανειοδότησης.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Αγροτι-

κής Ανάπτυξης και Τροφίµων και Βουλευτής Λασιθίου Κρήτης,

κ. Μιχάλης Καρχιµάκης έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Και πάλι να συµφωνήσω µε τον κύριο συνάδελφο ότι, πραγ-

µατικά, οι αγρότες οι οποίοι περνούν δύσκολες στιγµές, τους εν-
διαφέρει το τελικό αποτέλεσµα, τους ενδιαφέρει, πραγµατικά,
πώς τα Χριστούγεννα θα έχουν χρήµατα να µπορούν να περά-
σουν και να ζήσουν οι οικογένειές τους.

Εµείς, όπως σας είπα, κύριε συνάδελφε, και στην πρωτολογία
µου, είµαστε αποφασισµένοι να επιταχύνουµε. Άλλωστε αποδει-
κνύεται και από το γεγονός ότι φθάσαµε στο 70% και θα φθά-
σουµε ίσως και στο 80% και στο 90% τις επόµενες µέρες, στην
ψηφιοποίηση των ενώσεων σε διάστηµα µόνο σαράντα ηµερών
όταν το µισό και λιγότερο είχε χρειαστεί έξι και επτά µήνες. Αυτό
αποδεικνύει ότι έχουµε τη βούληση, αντιλαµβανόµαστε τα προ-
βλήµατα που αντιµετωπίζουν οι άνθρωποι και είµαστε στην κα-
τεύθυνση να δώσουµε λύση. Να πληρώσουµε, δηλαδή, τις
επιδοτήσεις, γιατί ακριβώς ολοκληρώνοντας την ψηφιοποίηση,
δεν θα έχουµε και πρόβληµα µε την Ευρωπαϊκή Ένωση. Άρα,
είναι και πολιτικό θέµα η επιτάχυνση αυτή, την οποία εµείς επι-
βάλαµε από τις πρώτες µέρες που είµαστε στην πολιτική ηγεσία
του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης µε την Υπουργό κ. Μπα-
τζελή.

Αναφερθήκατε στο θέµα των αµπελουργών. ∆εν πρόλαβα στην
πρωτολογία µου να σας απαντήσω. Έχω πει και σε άλλη απά-
ντηση συναδέλφου στη Βουλή ότι οι αποζηµιώσεις στα οινοστά-
φυλλα και στα επιτραπέζια, θα πληρωθούν µέσα στις γιορτές.

Το θέµα της σταφίδας θα ολοκληρωθεί και θα πληρωθεί µέχρι
το τέλος του Ιανουαρίου.

Όσον αφορά το θέµα του δανείου, το οποίο αναφέρατε, µου
το έχετε θέσει και άλλη φορά και µου το έχουν θέσει και άλλοι
συνάδελφοι του Νοµού Ηρακλείου και οι ενώσεις απ’ όλη την Ελ-
λάδα -γιατί αφορά αυτό το δάνειο ενώσεις και φορείς απ’ όλη
την Ελλάδα- είµαστε σε µια συνεννόηση µε το Υπουργείο Οικο-
νοµικών ώστε να ξεπεραστεί κι αυτό το πρόβληµα.

Θέλω να πω, λοιπόν, ότι είµαστε εδώ σε συνεργασία µαζί σας,
πραγµατικά, να λύσουµε όσο το δυνατόν γίνεται τα προβλήµατα
αυτών των ανθρώπων, που δεσµευτήκαµε ότι αυτή η κρίση δεν
είναι δυνατόν να τους επιβαρύνει. Αλλά µέσα από την προσπά-
θεια της εξόδου από την κρίση, που κάνουµε όλοι µαζί, σε σχέση
µε την κατάσταση που παραλάβαµε, δεν είµαστε διατεθειµένοι
σε καµµία περίπτωση να οδηγήσουµε στο περιθώριο τις κοινω-
νικές οµάδες και τους ανθρώπους, οι οποίοι έχουν τη µεγαλύ-
τερη ανάγκη και χρειάζονται την προστασία της ελληνικής
πολιτείας. Γιατί η πεποίθησή µας, µια σταθερή πεποίθηση του
ΠΑΣΟΚ, είναι ότι η ποιότητα της ζωής µιας κοινωνίας δεν κρίνε-
ται πάρα πολλές φορές ούτε από το ΑΕΠ ούτε από τις στατιστι-
κές. Κρίνεται από τη ζωή και από την ποιότητα της ζωής των
ασθενέστερων και των πιο δυστυχισµένων και σ’ αυτήν την κα-
τεύθυνση θα πορευτούµε.

Θα στηρίξουµε τους ανθρώπους που έχουν ανάγκη. Θα στη-
ρίξουµε τους πολλούς και δεν θα συµπορευτούµε και συµπαρα-
ταχθούµε µε εκείνους που στρεβλώνουν την αγορά και που
ουσιαστικά ασυδοτούν σε βάρος των πολλών.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα συζητηθεί η πέµπτη

µε αριθµό 175/1-12-2009 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου της
Βουλευτού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ευαγ-
γελίας Αµµανατίδου-Πασχαλίδου προς την Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την επίλυση των προβλη-
µάτων των ροδακινοπαραγωγών Πέλλας και Ηµαθίας κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Αµµανατίδου έχει ως εξής:
«Η σταθερή απώλεια του εισοδήµατος των ροδακινοπαραγω-

γών τα τελευταία χρόνια και η µειωµένη τιµή του ροδάκινου για
τη φετινή χρονιά υπονοµεύει το µέλλον της καλλιέργειας και οδη-
γεί σε αδιέξοδο τους παραγωγούς οι οποίοι δικαιολογηµένα κα-
ταφεύγουν σε κινητοποιήσεις και µπλόκα.

Οι παραγωγοί είναι εγκλωβισµένοι ανάµεσα στις βιοµηχανίες,
οι οποίες έχουν δηλώσει ότι δεν θα δώσουν πάνω από 18 λεπτά
το κιλό, και τον ΕΛΓΑ που δηλώνει ότι δεν θα ξεκινήσει άµεσα
την καταβολή αποζηµιώσεων αν δεν οριστεί η εµπορική τιµή.
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Ο προηγούµενος Υπουργός είχε υποσχεθεί να µεσολαβήσει
ώστε να διαµορφωθεί η τιµή, τουλάχιστον, στα 22 λεπτά το κιλό.
ΟΙ παραγωγοί από την πλευρά τους θεωρούν ότι µε βάση το κό-
στος παραγωγής η τελική τιµή δεν µπορεί να είναι κάτω από 25
λεπτά το κιλό.

Κατόπιν των παραπάνω,
Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
Προτίθεται να παρέµβει άµεσα ώστε να υλοποιηθεί καθ’ οιον-

δήποτε τρόπο η υπόσχεση του τέως Υπουργού αλλά και να εξε-
ταστεί σοβαρά η δυνατότητα να ικανοποιηθεί το δίκαιο αίτηµα
και οι παραγωγοί να εισπράξουν τα 25 λεπτά το κιλό;».

Στην ερώτηση της κ. Αµµανατίδου θα απαντήσει ο Υφυπουρ-
γός Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Μιχάλης Καρχιµάκης.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης και Τρο-

φίµων): Κύριε Πρόεδρε, η συνάδελφος έθεσε ένα µεγάλο θέµα,
ένα πρόβληµα το οποίο απασχολεί, όχι µόνο τους Νοµούς Ηµα-
θίας και Πέλλας -υπάρχουν και άλλοι νοµοί που έχουν τα ίδια
προβλήµατα σε µικρότερες ποσότητες βέβαια, αλλά υπάρχουν
προβλήµατα- και το οποίο έχουµε αντιµετωπίσει σε µια ευρεία
σύσκεψη που κάναµε την 1η του µήνα στο Υπουργείο Αγροτικής
Ανάπτυξης µε τους φορείς ροδακινοπαραγωγών, µε όλους, τε-
λικά, τους εµπλεκόµενους που είχαν σχέση µε το θέµα αυτό.

Εµείς τονίσαµε ότι όλα αυτά τα προβλήµατα, τα οποία ανέκυ-
ψαν, δεν µπορούν να αντιµετωπίζονται από δω και πέρα µε ευ-
καιριακό τρόπο που επιβαρύνει τους κρατικούς φορείς, χωρίς,
τελικά, να υπάρχει καµµία βελτίωση της ανταγωνιστικότητας
αυτών των προϊόντων. Στην ουσία δηµιουργούµε µια ψυχολογία,
όπου όσοι αισθάνονται ή νοµίζουν ότι θα αποζηµιωθούν, δεν
ασχολούνται µε το προϊόν. Με αυτόν τον τρόπο, λοιπόν, έχουµε
ένα δυσµενές αποτέλεσµα, που στην ουσία δεν παράγεται πλού-
τος στη χώρα.

Στο πλαίσιο αυτής της συνεννόησης και της διαβούλευσης που
κάναµε στο Υπουργείο µε την Υπουργό την κ. Μπατζελή, τονί-
σαµε ότι αυτή η συµφωνία που είχε πραγµατοποιηθεί από την
προηγούµενη πολιτική ηγεσία, χωρίς την ουσιαστική συµµετοχή
των εµπλεκοµένων, δεν είχε καµµία διασφάλιση. ∆ιότι η προη-
γούµενη πολιτική ηγεσία –και το γνωρίζετε, αγαπητοί συνάδελ-
φοι- ουσιαστικά προσπάθησε να κάνει µνηµόσυνο «µε ξένα
κόλλυβα». ∆εσµεύτηκε ότι αυτό το ποσό των υπολοίπων χρηµά-
των που χρειάζονται για να συµπληρωθεί η αποζηµίωση των
αγροτών, των ροδακινοπαραγωγών, θα δινόταν από το ταµείο
των εργαζοµένων, από το ΛΑΕΚ. Ποιος θα το δεχόταν αυτό; Αυτή
ήταν η επιπόλαιη λογική, η άναρχη και η χαοτική λογική που είχε
η Νέα ∆ηµοκρατία. Γιατί, ακριβώς, έβλεπε ότι χάνει τις εκλογές
και προσπαθούσε να υποσχεθεί τα πάντα στους πάντες, «Πάρε
και συ µπάρµπα». Αυτό, όµως, δηµιούργησε πρόβληµα στους αν-
θρώπους -το οποίο κληθήκαµε εµείς να λύσουµε- παίζοντας βέ-
βαια όλη αυτήν την περίοδο και µε την αξιοπρέπεια των
ανθρώπων αυτών που τους αντιµετώπιζε, τελικά, ως πελάτες και
όχι ως πολίτες που έχουν δικαιώµατα, όχι ως πολίτες σ’ ένα ισό-
τιµο και ειλικρινή διάλογο.

Εµείς, λοιπόν, ξεκαθαρίζουµε ότι ο ΕΛΓΑ έχει ολοκληρώσει τις
εκτιµήσεις για τις ζηµιωθείσες ποσότητες και έχει δοθεί κατεύ-
θυνση από την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης να προχωρήσει άµεσα εντός του επόµενου δεκαηµέρου
στην καταβολή των αποζηµιώσεων στους δικαιούχους.

Τα υπόλοιπα θα τα πω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κ.

Υφυπουργό.
Το λόγο έχει η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης του ΣΥΡΙΖΑ κ. Ευ-

αγγελία Αµµανατίδου-Πασχαλίδου για τρία λεπτά.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, άκουσα κατ’ αρχάς τι είπατε στον προηγού-

µενο συνάδελφο για τις ενισχύσεις. Είναι µία ερώτηση που κά-
ναµε πριν από δύο εβδοµάδες από κοινού µε τους συναδέλφους
Ηρώ ∆ιώτη και Μιχάλη Κριτσωτάκη. Περιµένουµε την απάντηση
από το Υπουργείο σας, αλλά θεωρώ ότι το θέµα της ψηφιοποίη-
σης δεν είναι µόνο να τελειώσει µέχρι το τέλος του χρόνου για να
πάρουν την προκαταβολή οι αγρότες γιατί είναι σε απίστευτη οι-

κονοµική κατάσταση. Το θέµα είναι να γίνει σωστά η ψηφιοποί-
ηση.

Περνώντας στο θέµα των ροδακινοπαραγωγών θέλω να σας
πω ότι δεν θυµάµαι, πραγµατικά, πόσες ερωτήσεις έχω κάνει
στην προηγούµενη κυβέρνηση για τους ροδακινοπαραγωγούς.
Μάλιστα από πολύ νωρίς, από την άνοιξη του 2008 γνωρίζαµε
ότι θα έχουµε σοβαρότατο πρόβληµα της κοµπόστας η οποία
δεν διοχετεύθηκε στη αγορά για πάρα πολλούς λόγους και εί-
χαµε τους ροδακινοπαραγωγούς να µπαίνουν στην Κουλούρα,
στα Γιαννιτσά και σε διάφορες άλλες περιοχές, να κλείνουν τους
δρόµους, να έρχονται στο Υπουργείο σε διάφορες συσκέψεις
αλλά τελικά να είναι σε µία απελπιστική κατάσταση.

Θα ήθελα να ξεκαθαρίσουµε κάτι γιατί είπατε πιο µπροστά ότι
κάποιοι δεν παράγουν αλλά θέλουν να ζουν µε τις ενισχύσεις.
Θέλω να σας πω, αν κατάλαβα καλά, κύριε Υπουργέ, ότι υπάρχει
θέµα πλήρους αποσύνδεσης της παραγωγής από την επιδότηση,
κάτι που είχατε ψηφίσει κι εσείς ως ΠΑΣΟΚ µε την Κοινή Αγρο-
τική Πολιτική.

Θα µιλήσω για τις τρεις κατηγορίες ροδακινοπαραγωγών οι
οποίοι µπορεί να είναι µία κατηγορία και να υπάγονται σε τρεις
διαφορετικές περιπτώσεις. Η µία είναι το συµπύρινο ροδάκινο το
οποίο καλλιεργήθηκε κανονικά, µαζεύτηκε και παραδόθηκε και
µιλάµε για την κλάση ένα. Αυτή η κλάση ένα έχει ένα υψηλό κό-
στος. Οι κοµποστοβιοµήχανοι τους έδωσαν 18 λεπτά, όµως οι
συνεταιρισµοί τους κρατούν στα 4 λεπτά. Οι ενισχύσεις που ανέ-
φερε η κυρία Υπουργός είναι 7 λεπτά, άρα δεν πάµε στα 25, πάµε
στα 21 λεπτά µε τις κρατήσεις των συνεταιρισµών.

Υπάρχει το ροδάκινο που πήγε για χυµό και που παραδόθηκε.
Αυτή είναι η κλάση δύο. Το κόστος είναι σίγουρα ανεβασµένο.
Οι βιοµηχανίες έδωσαν 7 λεπτά, όµως οι συνεταιρισµοί έκαναν
κρατήσεις και τελικά πλήρωσαν 3 µε 4 λεπτά αντί για 7. Η ενί-
σχυση θα είναι 8,5 λεπτά. Τελικά τι θα πάρουν; ∆εν θα πάρουν 15,
16 λεπτά, θα πάρουν 12 ή 13 οι παραγωγοί.

Τελευταία κατηγορία είναι οι ροδακινοπαραγωγοί που δεν ρά-
ντισαν και δεν µάζεψαν και σάπισαν στο χωράφι οι παραγωγές
τους. Θέλω να σας πω ότι αυτό είχε µια συνέχεια απ’ αυτά που
εξήγγειλε η προηγούµενη κυβέρνηση για την «πράσινη» από-
συρση. Είπατε ότι θα δώσετε 13,5 λεπτά ως ενίσχυση. Ξέρετε τι
έχει γίνει τώρα σ’ αυτές τις κατηγορίες των παραγωγών; Μαλώ-
νουν µεταξύ τους γιατί ακούγεται ότι θα δώσουν 4 λεπτά ακόµα
σ’ αυτούς που δεν καλλιέργησαν, που δεν ράντισαν, που δεν πα-
ρέδωσαν. Και βέβαια οι άλλοι έχουν και τις κρατήσεις από τους
συνεταιρισµούς κι έχουµε τώρα ροδακινοπαραγωγούς να µαλώ-
νουν µεταξύ τους. Θα πρέπει ο καθένας, τουλάχιστον, να πάρει
αυτά που πρέπει για να καλύψει το κόστος παραγωγής και να
έχει και ένα µικρό κέρδος για να µπορεί να επιβιώσει µε αξιο-
πρέπεια, όπως αναφέρατε κι εσείς.

Αυτά είναι ζητήµατα στα οποία πρέπει να µας απαντήσετε
άµεσα διότι δεν µπορούν οι αγρότες αυτήν την κατάσταση. Βε-
βαίως έρχονται γιορτές και οι παραγωγοί θέλουν τις ενισχύσεις
και µέσα από τον ΕΛΓΑ όλες τις αποζηµιώσεις εντός δέκα ηµε-
ρών. Από προχθές έχουν ήδη περάσει κάποιες µέρες.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε την κυρία

συνάδελφο.
Ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Καρχι-

µάκης έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Μην είστε υπερβολική, κυρία συνάδελφε.
Όταν λέµε δέκα µέρες το εννοούµε και θα το δείτε. Πριν είπατε
ότι δεν παράγεται πλούτος. Είπα ότι δεν µπορούµε να δηµιουρ-
γούµε ψυχολογίες που οδηγούν στη µη παραγωγή πλούτου.

Εµείς θέλουµε αγρότες να παράγουν και να αµείβονται για τον
κόπο τους. Αυτός είναι ο στόχος µας και αυτό θα κάνουµε.

Πρέπει, πραγµατικά, να δηµιουργήσουµε µία νέα εθνική στρα-
τηγική για τον αγροτικό τοµέα. Και αυτό θα το κάνουµε µε όλα τα
εµπλεκόµενα µέρη: Με τους φορείς των αγροτών µέσα από την
αναµόρφωση του συνεταιριστικού και του συνδικαλιστικού κινή-
µατος των αγροτών, µέσα από τη θεσµική αναµόρφωση του
ΕΛΓΑ, για να µπορούν όλα αυτά τα οποία σήµερα εµφανίζονται
ως κατ’ εξαίρεση αποζηµιώσεις, να είναι µέσα στον κανονισµό.
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∆ιότι, πραγµατικά, µέσα από τις κλιµατικές αλλαγές έχουν προ-
κύψει νέα ζηµιογόνα αίτια και πρέπει να εκσυγχρονιστεί αυτός ο
κανονισµός.

Έχουµε δηµιουργήσει µία επιτροπή όπου συζητάµε αυτό το
θέµα. Και, πραγµατικά, όταν θα καταλήξουµε, βάζοντας όλα
αυτά τα νέα δεδοµένα, να πάµε σ’ έναν κανονισµό που θα ξέρει
ο κάθε παραγωγός, ο κάθε αγρότης, κάθε ένας που ασχολείται
µε το διατροφικό τοµέα τι µπορεί να περιµένει όταν υπάρχουν
ζηµιογόνα αίτια στην παραγωγή του.

Στο θέµα των αποζηµιώσεων θα σας πω τι ακριβώς ανακοινώ-
σαµε:

Είπαµε για την άµεση καταβολή των αποζηµιώσεων από τον
ΕΛΓΑ εντός δέκα ηµερών για τις ποσότητες των ροδακίνων που
δεν συγκοµίστηκαν λόγω ζηµιών.

Ζητήσαµε την άµεση καταβολή των χρηµάτων στους παρα-
γωγούς που ήδη έχουν εισπράξει οι οµάδες παραγωγών από τις
µεταποιητικές βιοµηχανίες για τις παραληφθείσες ποσότητες
προς µεταποίηση.

Εξασφαλίσαµε την εθνική στήριξη από τον Κανόνα Κρατικών
Ενισχύσεων συνολικού ύψους 14.000.000 ευρώ απευθείας στους
παραγωγούς -µέσω κανενός- ώστε να έρθει ισορροπία µεταξύ
των κατηγοριών του ροδακίνου, δηλαδή µεταξύ εκείνων που οδη-
γήθηκαν στη µεταποίηση κι εκείνων που ήταν ποιοτικά υποβαθ-
µισµένα. Η κατανοµή αυτού του ποσού θα γίνει εφόσον
επαναπροσδιοριστεί από τον ΕΛΓΑ η τιµή αποζηµίωσης για τα
ποιοτικά υποβαθµισµένα ροδάκινα.

Ζητήσαµε την άµεση πληρωµή των εµπορικών τιµών από ορι-
σµένες µεταποιητικές βιοµηχανίες στους παραγωγούς βάσει της
συµφωνίας που έχει γίνει.

Ζητήσαµε την πλήρη αξιοποίηση των κονδυλίων ύψους περί-
που 2.000.000 ευρώ, τα οποία δόθηκαν σε µεταποιητικές βιοµη-
χανίες για την προώθηση του µεταποιηµένου προϊόντος σε
τρίτες χώρες και, κυρίως, στη Ρωσία.

Συστήσαµε άµεσα οµάδα εργασίας µε στόχο τη συλλογική
αντιµετώπιση και την επίλυση των προβληµάτων που ταλανίζουν
τους παραγωγούς των ροδακίνων. Όχι µία εφάπαξ συνάντηση,
αλλά µία διαρκής συζήτηση που ανά πάσα στιγµή θα επιβεβαιώ-
νει, θα δηµιουργεί τις προϋποθέσεις για διορθώσεις ή για αλλα-
γές σε συγκεκριµένες κατευθύνσεις.

Και αυτό θα το κάνουµε, γιατί θεωρούµε ότι πρώτα απ’ όλα και
πάνω απ’ όλα αυτοί οι άνθρωποι πρέπει να είναι οι σύµβουλοί
µας στην πορεία που θα ακολουθήσουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 12.28’, λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή ∆ευτέρα 7 ∆εκεµβρίου 2009 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της
µε αριθµό 3/12-11-2009 επερώτησης, των Βουλευτών του Κ.Κ.Ε.
προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε την αγροτική πολιτική, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που
έχει διανεµηθεί.
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